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HALO, OVDJE 25-62!
Ml ČINIMO SVE ŠTO MOŽEMO
MANJE DUGOVA, A VIŠE ZARADA
UZMI, PA NAMJENSKI TROŠI
TKO JE JOŠ NEZAINTERESIRAN ZA GOSTA
»SELIDBA« LOKACIJA ZA SPAUlVANJE SMEĆA
ZAR I TAKVE KUĆE NA OBALI
JEDNO KORISNO USKLAĐENJE
ODGOĐENA ODLUKA
NE LJUTI SE, ČOVJEČE
ZABIUEŽENO U TJEDNU
»GRADOVI OD KAMENA«
TKO GRIJEŠI, TAJ I PLAČA 
GODINA NAJBOLJIH USPJEHA 
SLABA IGRA, ALI DOBAR PLASMAN

O R G A N  S O C I J A L I S T I Č K O G  S \VEZA RADNOG NARODA OPĆINE ŠIBENIK

GOD. XIV — BROJ 703 — CIJENA 40 DINARA (0,40) LIST IZLAZI SRIJEDOM ŠIBENIK, 9. OŽUJKA 1966. GODINE

PROMATRANJE 
NEBA I ZA 

GRAĐANSTVO
G rup a učenika šibenske 

G im nazije , predvođena G ube- 
rinom, Teskerom i Čorkovom, 
provela je  prošlo ljeto u Pri- 
moštenu, učeći od č lanova za 
grebačke Zvjezdarn ice  ono os
novno o prom atranju neba. 
Već u rujnu prošle godine oni 
osnivaju astronomsku sekciju 
Hrvatskog prirodoslovnog d ru
štva. O tad a  pa do d anas odr
žano je  oko 40 p redavan ja . 
G ru p a  sada broji više od 40 
članova . Iz Zag reba su dobili 
teleskop koji povećava 100 
puta, te tako »prib liž ili«  koz
mos i njegove ta jne . Zbog in 
teresa g rađ an a , održana su i 
dva javna p redavan ja , a pre
davač je  bio bivši učenik G im 
nazije , sad ašn ji student astro
nomije Branko G ub erina .

Za građanstvo je  uvedeno 
prom atranje neba svakog č e 
tvrtka od 19 do 22 sata . Za 
učenike ostalih škola p rom a
tran je  je  određeno također 
četvrtkom. N jim a će pomagati 
na jaktivn iji č lanovi g rupe : Te- 
skera, Zen ić , Be lam arić , Saso , 
Stošič i drugi, i biti im vodiči.

I. S.

OSBORHIKA
p o d n f l s l o  ostauhu
u  petak, 11. ožujka ove go
dine, održat će se prošireni 
plenum Općinskog odbora 
SSRN Šibenik. Na plenumu će 
biti riječi o programu rada 
Općinskog odbora za 1966. 
godinu, o pripremi javne d is
kusije o Tezam a Saveznog od
bora SSRN za pretkongresnu 
aktivnost, o raspravam a povo
dom donošenja društvenog 
plana i budžeta općine za 
1966. godinu, o potrebi rasp i
sivan ja  dopunskih izbora za 
odbornike Skupštine općine 
u 8 izbornih jed in ica  i o pro
blem atici osiguran ja  imovine 
na našem području.

U izborne jed in ice  u kojima 
treba održati dopunske izbore

spadaju  Skopinac, Lađevci, 
K rapan j, Tribunj i Kašić — za 
općinsko vijeće , TLM »Boris 
K idrič« — za Privredno viječe. 
O snovna škola Vodice — za 
Kulturno-prosvjetno vijeće i 
M edicinski centar — za Soci- 
ja lno-zdravstveno vijeće . Od 8 
odbornika tih izbornih jed in i
ca petorici je  prestao m andat, 
je r su iz nepoznatih razloga 
podnijeli ostavke, dok je  jedan 
postao službenik Skupštine 
općine, jedan se iselio iz Ju 
goslavije , a za jednog razlog 
nije naveden. Pomalo je  čud
no da odbornici podnose os
tavke — iz nepoznatih razloga!

J. G .

Unutrašnja i vanjska arhitektura Šibenika

Koliko su izostali 
ODBORHI GI

Razmis ' i
š . pa inve o  I. .1 i a j

( T a k o  j e  M Č i n I ®  I  L o z o v a c )

Sve do k ra ja  s ije čn ja  prošle godine rad ila  je  elektroliza 
u Lozovcu sa pretvaračim a koji su neprestano bili u pogonu 
od 1937. godine, kada je  i sag rađena tvornica.

U posljednje vrijem e ti su pretvarači, štono riječ, bili — 
nerentab iln i. I godine 1961. izvršena je  rekonstrukcija elek- 
trolize. Umjesto starih ugrađeni su S i- isp rav ljač i, koji znatno 
bolje koriste e lektroenerg iju . A  elektroenerg ija u troškovima 
proizvodnje a lum in ija  predstavlja značojnu siovku.

AJi, pođimo iz početka — da 
bismo vidjeli kako je u Lozov
cu »investicioni dinar« dao više 
dinara.

1962. tek je  bila počela. U- 
pravo tada su počeli i napori za 
dobijanje investicija. Oni su 
uspješno završeni krajem 1963. 
godine, kada je s bankom SR 
Hrvatske zaključen ugovor o 
investicionom deviznom' kredi
tu. Ugovor je predviđao slije
deće; da se Si-ispravljači ugra
de u roku od 16 mjeseci, da se 
na elektro-pećima proizvodnja 
aluminija poveća godišnje za
1.000 tona i da se ukupni utro
šak struje smanji za 10 posto. 
Dakle, prilično velika obaveza 
za tvornicu.

Radovi su piočeli tokom 1964. 
godine, ali u okviru integrira
nog poduzeća TLM »Boris K i
drič«. Već krajem siječnja 1965. 
godine« investicije su dovršene 
i pogoni pušteni u proizvodnju. 
Dakle, 5,5 mjeseci prije ugovo
renog roka s bankom. Ukupna 
investiciona ulaganja iznosila su 
630 milijuna starih dinara, od 
čega je poduzeće uložilo 396 
milijuna, dok je ostatak od 
234 milijuna predstavljao ispo
ruku opreme na inozemni ko
mercijalni kredit uz obavezu 
otplate kroz 5 godina — s godi
šnjom otplatom od 46,8 miliju
na dinara.

Sta je tih 630 milijuna dinara 
učinilo u Lozovcu? O tome će 
reći i ove činjenice; u jedana
est mjeseci 1965. godine (od 1. 
veljače do 31. prosinca) u od
nosu na isti period 1964. godine 
proizvodnja je povećana za 
1.016 tona aluminija, a utrošak 
elektroenergije po toni smanjen 
je za ćak 2.461 kwh ili 12 posto 
(tj. za 13.500 dinara). Orijen- 
tacioni obračun financijskog re
zultata za to razdoblje pokazu
je pak slijedeće: da do-.latni 
troškovi za navedenu povećanu

proizvodnju aluminija ukupno 
iznose 399 milijuna dinara, a 
da vrijednost povećane proiz
vodnje iznosi 637 milijuna dina
ra. Dakle, za 238 milijuna je 
povećan dohodak i čisti prihod 
poduzeća. Za čitavu godinu to

povećanje je još veće — i izno
si 260 milijuna dinara.

Rekli smo da otplata kredita 
traje 5 godina. Sa uloženih 
396 milijuna dinara ostvarit će 
pc .luzeće 213 milijuna godišnje- 
povećanih fondova, tj. uložena 
sc '-rcdst\a vraćaju pnUuzeću 
za nepune dvije godine, i to s 
lim — da će u isto vrijeme biti 
otplaćena i isporučena oprema 
na kredit u vrijednosti od 234 
milijuna dinara.

Peduzeće je samo zbog skra
ćenja ugovorenog roka za pu
štanje u p gen ispravi laća, i lo 
za 5,5 mjeseci, povećalo u proš
loj gedini svoj financijski re

zultat za oko 120 milijuna di
nara, što predstavlja oko 20 
posto ukupno uloženih sredsta
va u investicije.

Nije li to zaista lijep pri
mjer odnosa prema investicio
nom dinaru i poučan primjer 
poslovanja. I na kraju — jedan 
uloženi dinar dao je mnogo vi
še cd svoje vrijednosti.

J. G.

Koliko odbornici prisustvuju 
sjednicama vijeća u koja su 
birani ili na zajedničkim sjed
nicama svih vijeća Skupštine 
općine Šibenik, pokćiznt će nam 
i ovi podaci;

Općinsko vijeće održalo je 3 
zasebne sjednice i 6 zajedničkih 
sjednica svih vijeća, a 56 od
bornika toga vijeća izostalo je 
ukupno 135 puta, od čega ne
opravdano sa zasebnih sjednica 
43 puta, a sa zajedničkih 85 puta.

Privredno vijeće održalo je 
isti broj sjednica kao i Općin
sko viječe, a 39 odbornika ne
opravdano je izostalo ukupno 
108 puta, od čega neopravdano 
sa zasebnih sjednica 39 puta, 
a sa zajedničkih 62 puta.

Socijalno-zdravstveno vijeće 
održalo je 1 zasebnu sjednicu i

6 zajedničkih, a 24 odbornika 
toga vijeća izostalo je ukupno 
47 puta, od čega neopravdano sa 
zasebnih sjednica 4 puta, a sa 
zajedničkih 41 put.

Kulturno-prosvjetno vijeće o- 
držalo je 3 zasebne i 6 zajednič
kih sjednica, a 24 odbornika 
toga vijeća ukupno je izostalo 
66 puta, od čega sa zasebnih 
sjednica 13 puta, a sa zajednič
kih 46 puta.

Dakle, prilično veliki izostan
ci na svim vijećima. Intere
santno je da su neki odbornici 
izostali sa svih zasebnih ili za
jedničkih sjednica. Naravno, 
njihovo posredništvo između bi
rača i Skupštine općine nije 
bilo nikakvo, jer nisu zastupali 
ni prijedloge birača ni odluke 
Skupštine općine. J. G.

Kažnjen sa 300 tisuća 
starih dinara

ne d|elti|e javna 
tribina „Srijedom u 7̂ ^

Potkraj prošle i početkom ove go
dine Tržišna inspekcija Skupštine op
čine Šibenik sprovelo je . akciju  ko
joj je  bio cilj da se »pronađu« pro
izvođači takozvanih malih vina. Su
deći po podacim a s kojima raspo la
žemo, ta pohvalna akcija  šibenskih 
tržišnih inspektora urodila je  plodom. 
N aim e, nekolicini individualnih po
ljoprivrednika dokazano je da su 
pravili m ala vina. Pored toga, kod 
nekih od njih pronađene su velike 
količine šećera na za lih i. Budući da 
se radi o stotinama kilogram a jasno

je da tolike količine šećera nisu 
nabavljene za svakodnevno konzu
m iran ja. Takav dajam  stekli su tr
žišni inspektori i protiv nekoliko oso
ba s područja šibenske komune pod
nijeli prijave sucu za prekršaje. Su 
dac je  ovih dana izrekao nekoliko 
novčanih kazna, a kažnjenim a je o- 
duzet i šećer pronađen na za lih i. 
Izrečena je i jedna veoma visoka ka
zna. Naim e, Mirko Škarica kažnjen 
je sa 300.000 starih d inara i odu
zimanjem 2.050 kilogram a šećera.

KRATKE VIJESTI
»Dalmacijaturist«, u čijem sa

stavu djeluju i šibenski »Put
nik«, namjerava od početka tu
rističke sezone otvoriti svako
dnevnu autobusnu prugu na re
laciji Šibenik — slapovi Krke i 
obratno. I šibenski »Autotrans- 
port će na toj relaciji uspo
staviti stalnu autobusnu liniju 
počevši od 1. svibnja ove godi
ne. Tako će najatraktivniji 
punkt šibenskog područja biti 
dostupan svim turistima koji 
budu boravili u Šibeniku i okol
nim turističkim mjestima.

Dva turistička punkta, Roški 
slap i Skradinski buk, bit će od 
ove godine prvi put povezani 
stalnom brodskom linijom. Ko
munalno poduzeće »Zelenila«, 
počevši od 1. svibnja, stavit će 
u saobraćaj jednu od svojih 
motornih lađa koja će više puta 
dnevno prevoziti putnike. Ta 
plovna jedinica moći će primili 
dvadesetak osoba. Tako će i 
Roški slap, nakon uspostavlja
nja brodske linije, biti veoma 
dostupan turistima koji svoj 
godišnji odmor budu provodili 
u Šibeniku i okolici. (JJ)

Već su prošla gotovo tri mje
seca otkako se više ne održava
ju predavanja na javnoj tribini 
Radničkog sveučilišta »Srijedom 
u 7«. O razlozima prestanka 
njena djelovanja interesirali 
smo se u Radničkom sveučili
štu, gdje smo i dobili odgovor 
na to:

Građanima Šibenika dobro je 
poznato da je ova kulturna in
stitucija svojim 6-godišnjim 
radom stekla punu afirmaciju 
i da je postala veoma popular
na među širom publikom. Ova 
institucija je, zahvaljujući na
porima njenih organizatora kao 
jedina takve vrsti u Ši
beniku uspjela održati kontinu- 
i'e l u svome djelov2inju i s 
brojnim predavanjima iz obla
sti političkog, dmštvenog i kul
turnog života znala je zaintere
sirati velik broj građana. Kako 
smo ovih dana informirani, po
stoje \eoma male nade za dalj
nje egzistiranje tribine. Naime, 
do prestanka rada tribine došlo 
je zbog pomanjkanja financij
skih sredstava, jer je Radničko 
sveučilište od 1. siječnja ove 
godine prešlo na samofinanci- 
ranje i nije više u stanju da 
odvaja dio sredstava za podmi
renje troškova njena poslova
nja.

Unatoč tome. Radničko sveu
čilište ulaže napore kako bi se 
javna tribina »Srijedom u 7« 
i dalje održala, pa u lom smislu 
očekuje pomoć i podršku od 
strane društvenih organizaeija.

U 6-godišnjem djelovanju tri
bine održano je čak 125 preda
vanja kojima je prisustvovalo 
više od 11 tisuća osoba. Na tri
bini su se izredali mnogi istak
nuti politički i društveni rad
nici, među kojima i veći broj 
iz naših republičkih centara. 
Da ih nabrojimo samo nekoli
ko: Nikola Sekulić, dr Miljenko 
Protega, dr Dušan Calić, Ašer 
Deleon, Ivo Družić, inž. Zvone 
Jurišić, prof. Zoran Palčok, Pe

ro Maravič i ^akov Grubišić, 
zatim književnici Vojin Jelić, 
Jure Franičević i Miroslav Vau- 
potić, naučni radnik dr Josip 
Roglić, te novinari Boris Jan- 
ković. Ivo Braut, Frane Jurić, 
Željko Takač, Krešimir Džeba, 
Mirko Trišler, Drago Bobić, 
željko Brihta i drugi.

Zar prestanak rada ove tri
bine, iz još neke institucije 
zadnjih godina, ne predstavlja 
daljnje osiromašenje na kultur
nom planu našega grada? (JJ)

Pripreme za izbor novih 
članova radničkih 

savjeta
Kao što je poznato, prema odred

bama Zakona o izboru radničkih sa 
vjeta svake godine se bira polovica 
članova radničkih savjeta . Naime, 
onim članovim a radničkih savjeta ko
ji su bili birani u travnju 1964. go
dine istekao je  dvogodišnji mandat. 
Na predstojećim  izborima bit će sto
ga izabrani novi članovi najviših or
gana up ravljan ja , osim u prosvjetnim 
radnim organ izacijam a u kojima će 
polovica članova radničkih savjeta 
biti b irana početkom iduće školske 
godine.

Zbog togo razgovori o priprem a
ma ZO ove izbore dobili su no svom 
znača ju  i rodi togo što od konca 
travn ja , do koda ovoj posao mo.'a 
biti obavljen, ne preostoje mnogo 
vremena. Posebnu pažnju trebat če 
pokloniti kandid iranju radnika za 
nove članove radničkih savjeta, jer 
če od sastava radničkih sovjeta uve
liko ovisiti njihovo snalaženje u sa 
dašnjim  uvjetima privređivanja. O če
kuje se do če šibenske rodne organi
zacije  ovom pitanju posebno poklo
niti dovoljno pažnje.



HALO, OVDJE 25-62!
Telefonski razgovori no re laciji redakcijo  — trgovinske prodavaonice omogućili 

su nam da naše čitaoce obavijestimo o nekim upravo prispjelim  artiklim a i njihovim 
cijenam a. Pored toga, pitali smo prodavače o tome šta im trenutno potrošači traže i 
čime ih ne mogu poslužiti. Da ne bismo ostali bez obavijesti, pitali smo ih da nam 
odgovore i na p itan je : kada će stići artikli kojih trenutno nem a?

S tclcfon.skim imenikom is
pred .sebe i slušalicom u desnoj 
ruci proveli srno bli/u dva sala. 
T'tjiiko je trajao naš »pohod« 
na Irjjovinske pn^davarrnjce. 
Brojćanik se okretao bezbroj 
puta, iz nekih prodavaonica ni
smo dobili konkretne odgovore, 
negdje ;.n,o bili s odgrn'ornna 
sasvim zadovtjijni, a bilo je i 
onih koji — valjda — nisu ću
li da smo u ime poti'ošaća htje
li stupili u kontakt s »moć
nim« trgovcima.

— Halo, ovdje redakcija »Ši
benskog lista«, željeli bismo 
neke informacije — nazvali smo 
jrrodavaonieu cipela »Astra«. 
Tko je na telefonu?

— Mo/.emo početi. izvolite", 
šta vas interesira — čuli smo 
s druge strane žico prijazan 
glas šeta prodavaonice Nikole 
Bagoja.

— Da li ste ovih dana do
bili nove artikle?

— .Icsmo, izvolite zapisati da 
smo upravo danas dobili muške 
mokasinkc koje stoje 6.540 di
nara. Prispjele su i ženske 
sportske cipele.

Cijena im je umjerena — oko
4.500 dinara.

— Kako stojite s dječjom 
obućom?

■ Uglavnom dobro, imamo 
sve broje\’e od 27 do ,48.

— Recite nam, druže Bago- 
jc, čime trenutno ne ra
spolažete?

Poirašaći mnogo traže žen
ske balerinke, ali im ne može
mo izići u susret. Međutim, iz- 
M'.šili smo narudžbu i ja vjeiu- 
jem ila će roba slić'j ovog 
tjedna. . F.to, gotovo sam vam 
zaboravio kazati da smo dobili 
i ženske salonke. Cijena im je 
6.960 starih dinai'ti — završio je 
tli'ug Bagoje.

Prodavaonicu bi'oj 8 trgovin
skog poduzeća »Kornal« poku
šavali smo toga jutra nazvati 
više puta, ali bezu.spjcšno. Za 
razlog smo doznali tek oko II 
.stili, kada smo konačno uspjeli 
stupiti u vezu sa šefom proda
vaonice drugom Mirkom Spahi- 
jorn.

—■ Vjerujem da ste zvali, ali 
»silveri« su na prodaji, pa jc 
ovdje kod nas čitavo jutro gu
žva, Tmamo i razbijenih staka
la na unutrašnjim izlozima.

— Interesira nas da li jc u 
prodavaonicu došao neki 
novi artikl?

— Drage vol je ću vam kaza
li, jer to može i nama biti od 
koiisti. Istina, ne mogu vam 
navesti velik broj artikala, ali 
u ovoj velikoj potrazi za žileti
ma marke »siIver« mislim da 
uisiina nije loše došla pošiljka 
električnih brijaćih aparata »re- 
mington«. Cijena im je 32.000 
dinara. Pored toga, mogu vas 
obavijestili da smo dobili i ve
oma kvalitetne pudere i uvoz
ne engleske lakovc.

— L redu, zapisali smo . .

K. a sad zapišite, jer i to 
ste tražili, da postoji velika 
poliažnja za plavim rtulionoin 
i vinskom kiselinom, ali cije
li'ci' potrošače ne možemo 
po i . ili tim artiklima — jer 
ih jednostavno nema. Da vam 
pravo kažem, ne znam ni kada 
ćemo ili dobiti. Za to postoje 
razlo/'.i, ajli vjerujem da ovaj 
put !'_■ vas p interesira.

Šef prodavaonice konfekcije 
»Naprijed« obavijestio nas jc 
da su prispjeli veoma ukusni 

''t j mantili za proljeće. Cjje- 
na im se kreće od 17.000 do 
28.000 starih dinara.

— Pa, mogu vas obavijestiti 
da raspoložemo i muškim pro
ljetnim odijelima. Kvaliletna su 
1 koš laj u od 30.000 do 39.600 
starih dinara. Ovih smo dana 
primili i pošiljku sakoa, a cije
nu im se kreće od 16 do 18 ti
suća dinara.

— Koje vam artikle po
trošači traže, a vi ih u 
prodavaonici trenutno 
nemate?

— Velik je interes za ženske 
suknje i ženske jakne, ali tih 
artikala sada nema u našoj pro
davaonici. Kada će stići, to vam 
zbilja sada ne bih mogao kaza
ti.

Eto, to bi bio naš mali vodić 
kroz šibenske trgovinske proda
vaonice. Valjda će našim čitao
cima biti od koristi. Naime, 
željeli smo da takav bude u 
trenutku kad smo prvi put o- 
krenuli brojćanik i kazali: halo, 
ovdje 25—62! (ĐB.)

m  što možemo Zašto je pobjegao 
bolesnik ?

jed an  bolesnik sa neuropsihijatrijskog odjela pobjegao je  24. ve ljače  iz kruga 
bcin ice. Lutao je  gradom, a onda je  nakon nekog vrem ena nesretno završio pod ko
lačim a vloka u blizini M andoline.

Prije toga s lu ča ja  jedna je  bolesnica zadobilo veoma teške opekotine ložeći va-
l u. Jodv su jo j spasili život. Ponekad se događaju 
d :j bolesnik napadne bolesnika.

povrede drukčije vrste : desi se

— Da li je 
Juriću?

to sve, druže

, a VI36 z
»Pokrij se onoliko koliko tj je pokrivač dug« -  stara je  narodna izreka. Samo, 

' ■ I  čini se da uvijek ne držimo do nje, je r smo skloni da živimo danas na račun onoga 
; sutra — onoga što ćemo tek zaraditi, da se zadužujemo. Privredna reforma je već do

sad takvim shvaćanjim a dobrim dijelom »stala na kraj«.
; . U ovom napisu osvrnut ćemo se na podatke o potrošačkim kreditim a, o njiho-

voj ukupnoj masi i o tome na što su krediti utrošeni. Jer, čini se da mi prošle i nekoli- 
J ' ko posljednjih godina nismo prezali od podizanja kredita.

Evo nekih podataka: 1962. 
godine stanovnici naše komu
ne koristili su 789 m ilijuna d i
nara kredita, godinu dana 
kasnije  zadužili smo se za mi
lijardu i 290 m ilijuna d inara , 
dok je 1964. godine ukupna 
masa kredita iznosila m ilija r
du i 589 m ilijuna d inara . D a 
kle, iz godine u godinu rasla 
je suma odobrenih potrošač
kih kredita. Jednostavno reče
no — zaduživali smo se, pored 
ostalog, i zato što smo vjero
vali da ćemo radi opadanja 
vrijednosti d inara na kraju 
ipak profitirati. Ali je i tome 
došao kraj. Prošle godine do
neseni su i prim jenjivani pro
pisi restriktivnog karaktera, s 
ciljem stab ilizacije  i sm irivanja 
robno-novčanih odnosa na tr
žištu, a sve je  to imalo u tjeca
ja i na masu podignutih po
trošačkih kredita. Ukidanje 
mogućnosti obnove kredita, 
povećanje obavezne uplate 
kod korištenja kredita od 10 
na 20 posto i ostale adm in i
strativne mjere učinile su to da 
smo 1965. godine koristili mi
lijardu i 172 m ilijuna d inara 
kredita, što je za oko 410 mi
lijuna manje nego godinu d a 
na prije.

Krediti su krediti — i nije ih 
možda zgodno dijeliti na po
trebne i nepotrebne (ili manje 
potrebne!) Ipak se čini da ih 
je nužno potrebno odijeliti po 
kategorijam a. Uzmimo, na 
primjer, kredite koji su naši 
sugrađani podigli za kupovinu 
autom obila. Prošle je godine 
na ime kupovine automobila 
podignuto 6,6 m ilijuna dinara 
kredita, a 1964. godine kredit 
u te svrhe iznosio je čak 73 
m ilijuna i 900 tisuća d inara . 
Treba zabilježiti i to da su 
građani naše komune još 
1962. godine digli blizu 14 mi
lijuna d inara za nabavu auto
mobila, što očito govori da su 
novi instrumenti imali i te ka
kov utjecaj na opadanje  po
tražnje kredita kojima se na- 
kav utecaj na opadan je  po-

bično krediti na pet g o d ina !)
Do sada je , vjerojatno, sva

ka osoba koja je  im ala pravo 
na podizanje kredita to pravo 
i koristila. Prošle je godine po
diglo kredite kod Kom unalne 
banke 2.658 građana naše ko
mune, i to u ukupnom iznosu 
od blizu 715 m ilijuna d inara . 
U studenome je  podignuta 
najveća suma — oko 129 m ili
juna d inara , a koristilo ih je 
više od 440 osoba.

Na kraju bilježimo još dva 
podatka : svršetkom 1964. go
dine bili smo zaduženi za mi
lijardu i 939 m ilijuna d inara , 
a na kraju 1965. godine m ili
jardu i 825 m ilijuna d inara .

Toliko su, naim e, vrijed ili naši 
krediti. Uspoređujući te dvije 
brojke, nije teširo uočiti da su 
krediti u opadanju . Ne radi se 
samo o plasm anu pc d in a ri
ma, već i o broju zahtjeva — 
jer je  i jednoga i drugoga u 
u 1965. godini bilo manje.

Ti nas podaci ne zbunjuju, 
iako je  poznato do su u n a 
vedenim razdobljim a porasla 
lična , penziona i druga pri
m anja , što navodi na pretpo
stavku da smo imali i osnavicu 
za podizanje većeg kredita. 
Restriktivne mjere donesene u 
okviru privredne reforme izg le
da da su postigle svoju svrhu.

(Đ . B.)

Ti slučajevi traže da se po
stavi pilanjc: kako su čuvani 
btJesiT.ci na itcuropsilhijatTi.j- 
■̂ kojii odjelu, osobito oni ne
mirni, i kakve se mjere podu
zimaju za sigurnost bolesni
ka? '

Da bismo dobili odgovor 
na to pilanjc, obi'atili smo se 
selu odjela Teodoru Ostojiću. 
On nam je u svome odgovoru 
iznio i jedan širi aspekt pro
blema toga odjela, koji nisu 
direktno povezani sa spomenu
tim slučajevima, ali utječu 
na cjelokupni rad.

»Nezadovoljni smo načinonj 
na koji se takvi slučajevi pri
kazuju u štampi. To je veoma 
jednostrajio, sa velikom dozom 
proizvodnosti u tumačenju. Ne 
radi opravdanja, već da bih ilu
strirao prilike, mogao bih nave
sti slučajeve povreda bolesnika 
i na drugim odjelima i na 
drugim bolnicama. Ima svako
jakih pokušaja: od ranjavanja 
do pokušaja oduzimanja živo
ta samome sebi. O tome se, 
razumljivo, ipak ne piše. Hoću 
da vam kažem i ovo: mi zbri
njavamo duševne bolesnike i 
liječimo ih. Činimo sve što 
možemo. Imamo, na primjer, 
na mirnom ženskom podocljelu 
31 bolesnicu. Na njih paze 3 
sestre. I to danju. Po noći se 
broj smanjuje na dvije ili čak 
na jednu. Usprkos tome, mi na 
prozorima nemamo rešetaka. 
Naravno, opasnost ipak posto
ji, ali se mi ne mislimo vraćati 
na ono protiv čega smo usta
jali godinama: rešetke, lanci, 
itd. To su danas nepoznate 
stvari. I liječenje ovih katego
rija bolesnika doživjelo je ve
liki progres. Nc možemo se 
vratiti u srednji vijek. Iz pret
hodnog podatka vidi se da nam 
nedostaje osoblja. To je pove
zano s nizom financijskih teš
koća.

Danas se osjeća potreba za 
jednom suvremenijom neuropsi
hijatrijskom bolnicom na po
dručju Splita i Šibenika, kapa
citeta 500 kreveta za smještaj

kroničnih bolesnika. No, ni tada 
sc, na :žalosl, nesreće ne bi 
mogle sasvim eliminirati.

Naši su kapaciteti veoma 
preopterećeni. Dovoljno jc reći 
da oni čine jednu četvrtinu 
ukupnih bolničkih kapaciteta. 
Raspolažemo sa 206 kreveta, od 
kojih su mnogi neispravni. U 
njima je npr, 1965, godine leža
lo i do 273 bolesnika. Takva 
je situacija. Od naših 7 pod- 
ccijcljenja uvijek je jedno odje
ljenje u opravci. To traje mje
secima, i zato bolesnike treba 
prebacivati na druga mjesta. 
Kad bi se brže radilo-, lakše 
bi se sve lo dovelo u red, bilo bi 
više pro::torija i opravke bi tre
balo vršiti mnogo rjeđe. Sada 
je npr. polovina nemirnog mu
škog imclodjela prazno, jor se 
popravlja i uređuje. A pritisak 
na odjel la.stc iz godine u godi
nu, kako radi sve večeg podru
čja koje gravitira ovamo, tako 
1 radi traženja liječenja onih 
koji se prije nisu nikada lije
čili« — rekao nam je dr Oslo-
jić.
^Na neuropsihijatrijskom o- 

djelu radi 5 liječnika, 4 medi
cinske sestre, 5 medicinskih 
tehničara, 20 bolničarki i 18 
bolničara. Dakako, ne rade svi 
istovremeno. A rekli smo, posto
ji 7 pododjela. Oni su optere
ćeni sa više od 130 posto. Da 
bi se pravilnije organizirao 
rad, a time i smanjio broj bo
lesnika, ističe se neophodnost 
uvođenja dežurne službe liječ
nika. Isto je tako potrebna i de
žurna služba srednjeg medi
cinskog osoblja. Time bi se 
proveo noćni red i kontrola bo
lesnika u popodnevnim i noć
nim satima, te bi se tako iz
bjegli neugodni slučajevi. Dak
le, ili uvesti dežurnu službu ili 
pojačati broj medicinskog osob
lja i uvesti popodnevnu smje
nu!

Sadašnji broj bolničara i bol
ničarki je malen, a naročito .se 
taj broj smanjuje u vrijeme 
bolovanja i godišnjih odmora 
toga osoblja.

U jednem izvještaju od 25. 
XI 1965. godine traži se da se 
namjeste dvije bolničarke za 
rad na nemirnoj ženskoj psihi
jatriji i po dva bolničara na 
nemirnoj i mirnoj muškoj psi
hijatriji, što znači ukupno 5 o- 
soba. Isto tako se traži i za uvo
đenje dežurne službe.

Kroz čitav odjel prošćio jc u 
1965. godini 1.161 bolesnik, a 
od toga kroz psihijatriju 597 
bolesnika. S odjela je u toku 
god.'ne otpušteno 890 bolesnika 
(sa p.slhijalrije 358).

I taj podatak govori da su se 
terapeutska nastojanja provo
dila s ciljem da se održi što 
normalnije stanje na odjelu, 
tj. da primljeni bolesnici što 
prije ozdrave i napuste odjel, 
te da ih što manje pređe 
u kroničare. Na odjelu se 
provodi moderna neuropsihi
jatrijska terapija, a isto tako i 
moderna dijagnostika. No, pre- 
opterečenost, nedostatak sredi- 
stava i opreme predstavljaju 
smetnju za još bolji rad. Na po
jedinim pododjcllma nema do
voljno stolova, klupa i stolica. 
Nema pokrivača, plahti, pi
džama, čarapa i papuča. Oko 
30 kreveta ima jako oštećenu 
mrežu, a oko 60 kreveta trebalo 
bi obojadisati. Sve-to ostavlja 
neugodan dojam na posjetioce. 
Trebalo bi dosta sredstava da 
se to nadoknadi, tim više što 
su kvarovi ovdje česti i nemi
novni.

U obilasku neuropsihijatrij
skog odjela vidjeli smo da se 
na bolesnike pazi, da su sva 
vrata brižljivo zaključana, da 
osoblje obilazi pojedine prosto
rije. No, da Ii je to dovoljno. 
Ima li ipak nekih nedostataka 
koji za sada nisu uklonjeni? Za 
vrijeme našeg posjeta bilo je 
jutro, dakle redovno radno vri
jeme. A u toku 24 sata (pogo
tovo noeu) bolesnici mogu doći 
u priliku da koješta poduzmu. 
Tada je njihovo čuvanje najsla
bije.

Ali, naravno, to ne može rije
šiti sam taj odjel. (JC)

D v i j e  o d l u k e  J a d r a n s k e  b a n k e  u  
Š i b e n i k u  o  t o m e  k a k o  ć e  s e  d o d 
j e l j i v a t i  s t a m b e n i  i t u r i s t ,  k r e d i t i

Uzmi, pa namjenski troši
No prvoj sjednici novoizabranog upravnog odbora Jadranske banke u Šibeniku 

usvojena su dva praviln ika , i to Pravnilnik o uvjetima za kreditiranje stam bene iz
gradnje i Pravilnik o načinu odobravanja kredita domaćinstvima za povećanje kap a
citeta i poboljšanje uvjeta sm ještaja i ishra-ne turista. U tim praviln icim a donijete su 
neke novine o kojima u ovom napisu želimo upoznati naše č itaoce i zainteresirane rad
ne i druge organ izacije .

Prema novom pravilniku, kre
dite za stambenu izgradnju mo
ći će koristili radne organiza
cije i građani samo za kupovi
nu i izgradnju novih stanova. 
Podizanje i korištenje kredita 
bit će prije svega uvjetovano 
učešćem, pa će i prema tome 
biti određen rok do kojeg inte
resenti mogu podići zatraženi 
kredit. Svi oni koji polože uče
šće od 80 posto vrijednosti sla
na dobivanju kredit odmah, sa 
70 posto učešća poslije šest 
mjeseci, a sa 60 posto učešća 
dobivaju kredit poslije 12 mje
seci. Kredit će se moći dobiti 
poslije 18 mjeseci ukoliko rad
ne organizacije i pojedinci po
lože učešće od 50 posto. Nada
lje, pravilnik precizira i rok 
dobivanja kredita ukoliko je 
učešće manje od 50 posto. Svi 
li interesenti moći će poslije 
2 i pol godine dobiti srednjoro
čni i dugoročni kredit ukoliko 
kod Banke štede za stan. U vi
sini od 50 posto od uloga na 
štednji s rokom otplate na pet 
godina i godišnjom kamatom 
od 6 posto odobravat će se sre
dnjoročni kredit, dok će se du

goročni kredit odobravati u 
visini od lOfTVo od uloga na šted
nji s rokom otplate na 15 godi
na i godišnjom kamatom od 
2 posto. Taj će se kredit ot
plaćivati nakon otplate sred
njoročnog kredita.

Pravilnik precizira način do
bivanja kredita i za one gra
đane koji su prije zatražili 
liredit cd ukinutih fondova 
stambene izgradnje. Oni će ga 
moći dobili uz učešće od 50 do 
80 posto, s tim što će im se 
priznati vrijednost obavljenih 
radova na već započetim objek
tima.

U obrazloženju Pravilnika o 
načinu odobravanja turističkih 
kredita stoji — da se oni imaju 
tretirati kao strogo namjenski, 
kao i to da su poslovne banke 
dužne kontrolirati namjensku 
upotrebu sredstava odobrenih 
iz tih kredita. U posljednje vri
jeme zapaženo je da mnogi gra
đani poistovjećuju turistički 
i potrošački'* kredit, i to pr
venstveno zbog toga što su u- 
vjeti za dobivanje potrošačkih 
kreditti nešto nepovoljniji od 
turističkih kredita. I upravo

zbog izvjesnih olakšica (neoba
vezna uplata od 20 posto, mo
gućnost ptodizanja većeg iznosa 
i duži rok vraćanja) pojedinci 
se nastoje koristiti turističkim 
kreditom radi jjodmirenja svo
jih potreba za industrijskom i 
drugom robom, a da se pri tom 
i nc misle baviti turističkom 
djelatnošću. To je, dakako, u 
suprotnosti s intencijama zako
nodavca, kaže se u obrazlože
nju. Osnovni je cilj korištenja 
tih kredita da se opća potroš
nja svede u granice realnih mo
gućnosti i da takvi krediti bu
du stimulans našem priobal
nom stanovništvu da se radi 
slicanja prihoda bavi ugostitelj
sko - turističkom djelatnošću, 
uz poboljšanje vlastite ekonom" 
ske shuacije, unaprijedi smje
štaj i ishranu turista.

Novi pravilnik tačno određu
je namjenu kredita, kao i po
dručje i mjesta u kojima sc 
mogu odobravati krediti. Na te
ritoriju djelovanja poslovne je
dinice Šibenik kredit mogu 
koristili domaćinstva u Vodi
cama, Šibeniku, Tribunju, T i
jesnu, Jezerima, Bctini, Murte-

teru, Zlarinu, Prviću, Zatonu, 
Kaprijama, Skradinu, Zablaću, 
Krapanj - Brodarici, Grebašti- 
ci, Žaborićima, Primoštenu, Ro- 
goznici, Srimii, Žirju i Pirovcu. 
Krediti će se odobravati do iz
nosa od 7.500 novih dinara, a 
kao osnovicu za visinu kredita 
uzimat će se primanja koja će 
domaćinstva ostvariti na ležaje 
za 45 dana za Šibenik, odnosno 
za 90 dana za sva ostala mjesta 
na šibenskoj općini.

Rokovi vraćanja tih kredita 
određuju se prema visini kredi
ta, i to na godinu dana do 500 
novih dinara, na dvije godine do
1.500 novih dinara, na tri godine 
do 3 tisuće, na četiri godine do 
5 tisuća, a na pet godina do
7.500 novih dinara. U posebnom 
članu toga pravilnika doslovce 
stoji: »Ukoliko korisnik kredita 
ne podmiri dospjelu ratu u pro" 
pisanom roku, a niti u vremenu 
za daljnja tri mjeseca od njene 
dospjelosti, kredit će se sma
trati otkazanim i Banka je o- 
vlaštcna da na cijeli ostatak 
kredita obračuna ugovorenu ka
matu, te da ispuni mjenicu na 
ukupni dugujući iznos, da je 
protestira kod Suda, a zatim 
prinudnim putem izvrši na
platu od bilo kojeg mjeničnog 
obveznika.«

Visina kamatne stope iznosi 
godišnje 7 posto, i ona teče od 
dane korištenja kredita, te se

obračunava unatrag na duguju
ći iznos svake godine najkasni
je do 31. listopada, odnosno do 
dana potpune podmire kredita. 
Među ostalim, u pravilniku stoji 
da nakon odobrenja kredita 
Banka obavezno sklapa pismeni 
ugovor sa korisnikom i da za 
iznos odobrenog kredita izdaje 
barirane čekove s izričitom na
mjenom o njegovu korištenju 
ili pak vrši plćićanje izdavanjem 
virmimskih naloga na: osnovu 
predočene fakture.

Posebno mjesto u pravilniku 
zauzima kontrola namjenskog i 
obrtnog korištenja kredita. Na
kon što domaćinstva iskoriste 
kredit, on podliježe kontroli ko
ju obavlja posebna komisija. Čla
novi komisije dužni su da izvrše, 
reviziju utroška o korištenju kre
dita i da o tome p>odnesu pi
smeni izvještaj. Međutim, uko
liko se utvrdi da je neki koris
nik kredita potpuno iU djelomi
čno nenamjenski iskoristio kre
ditna sredstva, da nije uplatio 
boravišnu taksu i porez na do
hodak, predviđene su izvjesne 
sankcije. U tom slučaju Banka 
je ovlaštena da otkaže kredit, 
odnosno da zatraži od dužnika 
da uplati učešće u gotovom 
novcu uz skraćenje roka C)t- 

plate na 30 mjeseci ili će pak 
zatražiti podmiru kredita u ci
jelosti. ( j j )



M UH AM A I IN SEKTIM A ZABRAN ITI ULAZ U NASA M JESTA. SAN ITARN E NE 
O STAVLJATI ZA KA SN IJE . PRIVATNI KAPACITETI JO Š  N ISU  K A TEG O R IZ IR A N I. O D  

' '  M ARALIŠTA -  K A K O ? PRIJAVE T O D JA V E  ZA SVE. K O N TRO LA  R A SPO D JELE  G O S T I
JU PO KUĆAM A.

Tko je još nezainteresjran za gosta
iiiii

Nakon niza konzultacija o priprem am a za turističku sezonu, koje su se na raz 
nim nivoima održale u prethodna dva m jeseca i na kojim a su se iskrista liz ira li problemi 
koje treba riješiti, ostalo je  sada da se sve zam išljene akc ije  pokrenu i sprovedu — 
»na terenu«. U tu svrhu je  Turistički savez opčine i ove godine o rgan izirao  zajednički 
sastanak  s predstavnicim a turističkih društava . Problemi su bili sasvim praktične prirode 
i njihovo pravodobno i dosljedno rješavan je  moglo bi uroditi novim kvalitetnim po ra
stom turističkog prometa.

Poboljšanje opće higijene i 
sanitarnih prilika, aktivnost 
»kućne radinosti« oko kontakta 
s gostima i njihovim smješta
jem, funkcioniranje odmarali
šta, korištenje i prodaja kapa
citeta u ovoj godini, prijavno — . 
odjavna služba, »status« viken
dica — to su pitanja koja se 
reflektiraju kao posljedica do
sadašnjih nedostataka. Rasprava 
o tim pitanjima, pokazala je 
nekoliko karateristika.

Uočeno je da su turistička 
društva zainteresirana da im 
njihova mjesta budu na pri
mjernom nivou higijene. Ali, 
održavanje higijene, bar kad se 
prevodi u većim razmjerima — 
danas je prilično skupo. Otuda 
stanovita opreznost predstavni
ka turističkih društava u preu
zimanju obaveza oko dezinri 
sekcije, deratizacije i općih 
higijenskih prilika. Spomenut 
je slučaj Vodica — koje su 
mnogo učinile da se iz njiho
vih kuća odstrane muhe. Spe
cijalizirana poduzeća traže za 
takve akcije iznose od jedan do 
dva milijuna dinara.

Sanitarije još uvijek zahti
jevaju znatna sredstva i u pri
vatnom i u društvenom sekto
ru. To ćemo ilustrirati ovim 
karakterističnim primjerom. 
Jedan je vlasnik za adaptaciju 
kuće podigao turistički kredit. 
Ali, on je prije uredio krov i 
neke prostorije, a sanitarije je 
ostavio za kasnije. Međutim, 
kasnije više nije bilo novaca! 
Tako usprkos uloženim sred- 

j  stvima nije mogao dobiti višu

kategoriju svojih soba, a to se 
direktno oilrazilo na njihovu 
rentabilnost.

ž.iarin, je, na primjer, znao 
bolje iskoristiti vlastite moguć
nosti u podizanju higijene mje
sta. Prsi^anjc insekticidima o- 
bavljali su vlastitim sredstvima 
na vlastitu inicijati\ai — ali uz 
pomoć liječnika Zdravstvene 
slanice. Sveukupni troškovi — 
60C.000 dinara!
Još prošle sezone je zapaženo 

dosta začuđujućih primjera; 
hoteli, moteli i ostali ugostitelj
ski objekti bili su uredni, čisti 
i manje - \iše dotjerani, ali je 
njihov najbliži okoliš često 
predstavljao prave smetište! 
Eto, zato je naglašena potreba 
da se čistoća podigne na da
leko viši nivo, da se mjesta či
ste najmanje svakih sedam da
na i da u tome učestvuju — 
svi. Pored toga, svi su dužni da 
pred »svojim pragom« drže či
stoću i urednost.

NJIMA NITNC NE POMAŽE,
A SVI BI DA ZARADE!
Turistička društva nisu poka

zala mnogo volje da s doma
ćinstvima ozbiljnije porade i na 
tome — kako i na koji način 
treba udovoljavati gostima, ka
ko ih primati i prihvaćati. Za 
organizaciju predavanja u tom 
smislu, rečeno je na ovom sku
pu, nema dobrih uvjeta: često 
netiostaje prostorija, uveče kad 
se ljudi vraćaju iz polja nemaju 
za to interesa, itd. Pa ipak, re
čeno je, u tome treba da se 
zauzmu sva turistička društva.

kako bi se talvav rad ozbiljno 
uputio — jer je on veoma va
žan u razvitku turizma. Akp su 
oni koji primaju goste u stvar
noj vezi s našim turizmom, ako 
oJ njega očekuje i koristi, onda 
S l i  i obavezni da podižu kvalitet 
svojih usluga. Razumije se, i 
radi sebe samih!

Neka turistička društva ističu 
da su oni u mjestu »sve i sva«, 
a opet — »nisu ništa«! Naime, 
da sav rad leži obično na jed
nom ili dvojici ljudi, i to pred
sjedniku i tajniku, i da njima 
niiko ne pomaže!

Na području općine Šibenik 
ima ukupno 8.000 ležajeva u 
domaćinstvima (prema nekim 
podacima čak 13.0J0!) ali se još 
ne zna kakva je situacija u tim 
kajiacitetima u jiogledu katego
rija. Iako je bio postavljen 
rok da se izrade papiri do kra
ja veljače, kako bi se mogle 
vršili potrebne izmjene u kate
gorijama, proći će još bar mje
sec dana dok se taj posao do
vrši, Turistička društva su po
kazala da su u tome piomalo 
inertna.

S ])rodajom kapaciteta kućne 
radinosti slanje do sada nije 
osobito zadovoljavajuće. Naj
bolje u tom pogledu stoji Pri- 
mošten. On je prodao 2 3 raspo
loživih ležaja. Zatim dolaze Vo- 
ilice. Murtersko područje stoji 
loše, jer i Tijesno i Murter i 
Betina još pregovaraju. Piro- 
vac također. Za ostala mjesta 
nema podataka.

,,SELIDBA‘‘ lokacije 
za spaljivanje smeća

Na ulazu u šibensku luku u 
ponedjeljak 7. o. m. ujutro ta
lijanski brod »Oltotpia« doži
vio je havariju na stroju. Iz još 
dosad neutvrđenih uzroka na 
brodu je odjednom zatajio 
stroj i posada je bila primora
na da brod usidri na mjestu

nezgode. Međutim, kako je u to 
vrijeme vladala jaka bura po
stojala je opasnost da se brod 
razbije o hridine. No, do toga 
ipak nije došlo, jer su pritekla 
u pomoć dva remorkera-teglja- 
ča, kojima se kasnije pridružio 
još jedan. Uz pomoć ramstrke-

PROTIV ŠVERCA I NAS
LIST
Zaptiženo je da u pogledu 

statusa i funkcionir2mja odma
rališta vlada stanovita zbrka. 
Radne organizacije čija se od
marališta nalaze na našem po
dručju u velikom broju slu
čajeva ne odgovaraju na urgi- 
ranja turističkih faktora o to
me kako će njihova odmarali
šta poslovali ove sezone. Tek 
je mali broj rekao da će ostati 
sve po starom ili da će se odlu
čiti da vrata tih objekata otvo
re i ostalim interesentima. To 
pokazuje da se još nisu iskri
stalizirali stavovi o rćidu odma
rališta. Osobito se za,paža svako 
odsustvo suradnje predstavni
ka odmarališta sa mjestima u 
kojima postoji mali broj leža
jeva.

Posebna je pažnja poklonje
na pioboljšanju prijavno-odjavne 
službe. Tu stvar treba konačno 
urediti. Do sada je velik dio 
gostiju ostajao neprijavljen, pa 
je bilo i privatnog kliringa i 
šverca. Da se to spriječi, sva 
će domaćinstva dobiti uputstvo 
i izvatke iz propisa koji to le- 
guliraju, a moguće je da se 
uvede i neka vrst piomoćnih 
inspekcija pri turističkim dru
štvima, koje bi kontrolirale i 
pravilan raspored gostiju po 
domaćinstvima, bez nekih »pri
vilegija« ili simpatija, čega je 
dosad bilo.

Pored toga, dovest će se u 
red i boravak u vikendicama. 
Gosti i posjetioci vlasnika vi
kendica koji borave više dana, 
a došli su iz drugih mjesta, mo
rat će se prijavljivati.

Sve te mjere treba da budu 
sprovedene do 1. svibnja, kada 
sezona i službeno počinje 
»funkcionirati«. Ispravnost u 
tom pogledu pratit će ovog lje
ta i naš list.

J. C

Još jednom smo čuli primjedbe no račun spaljivanja gomile smeća u Blotu kod Jadrtovca. N jednom 
skupu, na kojem se raspravljalo o turizmu, rečeno je — da su iluzorni svi pokušaji da se predjeli oke Morinja 
iskoriste radi svoje slikovitosti, bogatstva ribom, borovom šumom, mirnim uvalama i ljekovitim blatom, i to sve 
dotle dok se u Blatu nalazi glavni »punkt« za spaljivanje smeća.

Ne samo da to smeta Jadrtovcu, da kemijsice materije stvorene sagorijevanjem truju vinograde, pa i ribu 
u moru — već se neprijatni mirisi osjećaju i na širem području.

Lokaciju za spaljivanje smeća zbilja nije lako odrediti. Nekako je prije bilo manje razloga za traženje 
povoljnijeg mjesta, jer se smatralo da je Blato dovoljno »pusto«. Danas više to nije slučaj, pa je neophodno da 
se traži drugo mjesto. Zapravo, što prije.

Na slici: ribari iz Jadrtovca za vrijeme »marende« promatraju mirnu površinu plitkog Morinjskog moro 
— Blata, na čijoj suprotnoj strani »vječno« dogorijevaju gomile smeća i otpadaka . . .

J. C.

Havarija na talijanskom brodu
ra brod je dovučen do obale na 
Rogaču, gdje je započelo ispiti
vanje uzroka te nezgode. Na 
brodu se nalazio teret od 10 ti
suća tona željezne rude. Za vri
jeme istovara tereta detaljnije 
će se ispitati nastali kvar na 
stroju ( j j )

Gdje je otišao 
turistički dinar

Ne treba se zavaravati da do turističke sezono ima još 
mnogo vrem ena. Budemo li se držali deviza da su turistički 
m jeseci samo srpanj, kolovoz i rujan — nećemo daleko d o 
gurati. Na svu sreću, čini se da je kratkoročnom turizmu 
došao kraj.

S nekim stvarima, međutim, 
nismo još na čislu, bar što se tiče 
prakse. Uzmimo, na primjer, 
turističke kredite. Mogućnost 
da oni koje se žele baviti turiz
mom kao kućnom radinosti mo
gu dobiti izvjesna financijska 
sredstva za pioboljšanje kućnog 
komlcra - odluka je koju još u- 
vijek treba pozdravljati. Kažemo 
još uvijek, jer je ođ usvajanja te 
odluke prošlo već nekoliko go
dina. Međutim, s turističkim 
kreditima ponekad nije sve u 
redu. Naime, postoje indicije 
da je u prošlim godinama je
dan korisnik turističkih kre
dita trošio ta sredstva ne za 
unapređenje turizma u kućnoj 
radinosti, nego za, recimo, ku
povinu automobila, gradnju ku
će, nabavljanje pokućstva, itd. 
Da se takve stvari nc bi i ubu
duće događale, trebalo bi da 
hanka bude rigoroznija i da se 
krediti, zapravo sredstva, dobi
vena tim putem, koriste iskliu- 
čivo za unapređenje turističke 
’/rivrcuc. Prošle su godine do
maćinstva šibenske komune po
digla na ime turističkih kredita 
više od 441 milijun dinara. Mur- 
terani, Vodičani, Pirovčani, Tri-

bunjci, /.larinjanin, Beliiijani i 
stanovnici Tijesna podigli su pro
šle godine oko 151 milijun u na
ra turističkih kredita, a u isto 
vrijeme su Šibenčani koristili 
156 milijuna dinara toga kre
dita. Ti se podaci odnose is
ključivo na ind vidualnt' dorna- 
ćinslva. U Šibeniku se turističkim 
kreditom koristilo 316, a u nave- 
tlenim mjestima 297 domaćinsta
va. Šibenčani, korisnici turistič
kog kredita, prijavili su više 
od 1.480 ležaja, a domaćinstva 
u Vodicama, Murteru, Pirovcu, 
Iribunju, Betini i Zlarinu imala 
su nešto više cd 2 tisuće leža- 
,ja.

Naoko, ti podaci mogu izgle
dati normalni, ali samo ako se 
ne iznose i podaci o ostvarenim 
noćivanjima u kućnoj radmosti, 
jer oni daju sasvim drukčiju 
sliku.

Na kraju, treba istaći i miš
ljenje da su turistički krediti, 
uza sva evidentna nenamjen
ska trošenja, doorinijeli da se 
turizam u kućnoj radinosti afir
mirao i postao značajan činilac 
u cjelokupnoj privredi šibenske 
regije. (ĐB.)

Zar i takve kuće 
na obali

PLENUM OSV

USVOJEIV
PLAIM
RA D A

Na pcsljeaiijoj .plenarnoj sjed
nici Opeinskcg s.nditcalnog vi- 
j- .a  1 uspravljano je o više 
p.tanja iz ujeiovanja Sindikata 
. pc„ru2nica. Članovi olenuma 
. us\uj 11 plan i program rada
. n .---- IO razdoblje, te zaklju-

-..e e rc.rreaoiji i sportu u no- 
V.m uvj^..ma. Također je done
sen p:an rađa Općmskcg sindi- 

v.jeea za prve polugo- 
u.s.e c'.e gcdine.

1 aj plan, među ostaii.m, sa-

Zajedne sa ostalim društve
no - ,.o.iiie.-t m organ.i ac.jama 
trebe las.^.avitt pita-i^e sred- 
njero-:.jg programa razvo,a ši
benske opčine za p-r.od i Jjj. 
c.o 19/0. gcdine, na ce.nu poseb
no i.eoa anga.'-.rati s.ndikalne 
i^o.uun.ee i .acin.m KolektiVi- 
i::a.

Pokrenuti predizbornu ak
tivnost u. ve ;i s predstojećim 
izj^'.rma /a pjlov.nu članova 
r ' ” ! . savjeta i upravnih
odbora.

S obzirom na ukidanje kar
te K-15 zauzeti stavove u pogle
du upotrebe sredstava koja o- 
staju radnim organizacijtuna 
nakon oslobađanja doprinosa 
za saobraćaj.

U suradnji s Općinskim od
borom društvenih djelatnosti 
organizirali raspravu o proble
mima zdravstvene i higijensko- 
tehničke zaštite.

Sindikalne podružnice če 
posebnu pažnju pokloniti pita
nju obrazovanja i daljnjeg raz
voja stručnog školstva, kao i 
primjeni pro>pisa s roJručja ra
dnih odnosa i zapošljavanja.

U okviru Radničkog sveu
čilišta organizirat će se semi
nari za članove izvršnih odbora 
sindikalnih ptodružnica, na ko
jima če se raspravljati o orga
nizaciji i ekonomici poduzeća.

Planom je nacrtano inten
zivno kretanje na realizaciji 
stavova Vijeća i ostalih društ- 
veno-ptolitičkih organa o raspo
djeli dohotka i nagrađivanju na 
nivou radne jedinice, ( j j )

U posljednjih nekoliko godina naša su primorska mjesta 
doživjela nagli preokret u svome razvitku. Već i vizuelni uti
sak je  dovoljan da se vidi kako se mnogo i brzo ide naprijed . 
S lika se m ijenja svakih nekoliko m jeseci. Mnogo se gradi, 
mnogo kuća s novim li udobnim stanovim a. O nd je  gdje su 
do juče  bili vrtovi, po lja , ograde -  danas se podižu nizovi 
obiteljskih kuća, velikim dijelom nam ijen jenih turizmu.

Lijepo je vidjeti kako se šire 
Vodice, kako se podižu Tri- 
bunj. Tijesno, Pirovac ili Mur- 
tor. Ili pak Brodarica, Primo- 
Sten i Rogoznica. Samo, kako se 
sve to gradi?

Na žalost, u stilu i načinu 
gradnje nema nikakve cjelovito
sti, nikakvih koncepcija. Svat
ko gradi prema svome ukusu, 
prema mogućnostima, često bez 
ikakvih nacrta i planova. Su
srećemo kuće potleušice, »v i
le«, vikendico, zgrade s upravo 
nemogućim oblicima, od kojih 
neke podsjećaju na prave be
tonske tvrđave.

Rekli, bismo, u jednome pi-' 
lomom ambijentu vinograda, 
badema i smokava, u mirnoj u- 
vali kraj mora, izrastaju kuće- 
spodobe. Kuda sve to vodi i u 
Sto će se pretvoriti najljepši 
dijelovi okolice nekih naših 
mjesta?

Cime 6emo ubuduće privlačiti

naše goste? Zar da im šaljemo 
»motive« s naše turističke rivi
jere — kao što je ovaj na slici? 
Zar se nije moglo poduzeti da 
u takvoj izgradnji prevlada kon
cepcija u duhu naših dalma
tinskih - primorskih sredina? 
Ne moramo kukati za starim, 
trošnim i originalnim kućama, 
koje djeluju »pitoreskno« — 
možda samo izvana. Trebamo 
novo, ali nc i ovakvo — kakvo 
se podiže danas. Već za pet go
dina, ako se ovim svašlarlukom 
nastavi, jedva da ćemo moći 
prepoznati naša mjesta. A zar 
to želimo?

Međunarodni stručnjaci za 
urbanizaciju i turizam dobro
namjerno su upozoravali da 
gradnja kuća i drugih objekata 
idu pogrešnim putem (slučaj 
Murtera).

Istina, radi se o pojavi koju 
nije lako zaustaviti, ali zar se 
gradnja nije mogla bar bolje 
koDtrolimti i usmjeriti? (JC)



NO U S K L A B E N JE
DA LI SU DOBV8AĆINSTVA SAIVIO POTROŠAČI

Na osnovu predloženih analitičkih obrada prihodne 
strane, tj. individualne akurnulativnosti po domaćinstvi 
ma, dobivamo elemente kvantifikacije standarda, ali 
to još nije životni standard u njegovoj m aterijalnoj kom
ponenti, već njegovi najvažniji elementi. Analizom d i
namike troškova života za iste obitelji po komunama i 
naseljim a dobili bismo komparativne pokazatelje iz ko
jih bi se vidjeli odnosi koliko prihodna strana i kojim 
kategorijam a domaćinstava više ili manje pokriva fizić- 
ko-fiziološke egzistencione minimume potreba. Tek kom
paracijom  i ta dva pokazatelja, tj. ta dva dinam ična in
dikatora, dobio bi se životni standard u njegovoj m a
terijalnoj komponenti. Istovremeno bismo saznali i aku- 
mulativne efekte individualnih sredstava za proširenu 
reprodukciju, je r bi se približno za svako naselje moglo 
utvrditi koliko se sredstava iznad faktičnih troškova n a
lazi u svakom naselju, pa tako i po komunama.

PARCIJALNE LISTE POTROŠNJE DOMAĆINSTAVA
I PRAĆENJE TROŠKOVA ŽIVOTA U KOMUNAMA

Metodološka razrada i dinam ika praćenja izloženih 
elem enata prihodne strane ili individualne akum ula
cije dom aćinstava, koji predstavlja ju najvažnije elemente 
osobnog standarda — nužno nameću i p itanje kvantifi
kacije rashodne strane, tj. na koja se potrošna dobra 
individualno po domaćinstvima troši prihodna strano.

Za razliku cd anketnih akcija  prihoda i potrošnje po 
tipovima dom aćinstava, koje se organiziraju metodom 
uzorka na nivou Federacije i republika — u komunama 
takve ankete trebaju zam ijeniti teoretske liste troškova 
života za rasvjetljavanje osobne potrošnje u njima. le  
teoretske liste troškova nazivamo još i prosječnim fizic- 
ko-fiziološkim egzistencionim minimumom. U njima struč
na ekipa ekonomista i drugih stručnjaka utvrđuje nazive 
i količine potTošnih artika la i usluga po asortimanu i 
kvaliteti uobičajenog konzumiranja tih dobara u od
ređenoj komuni ili području. Takva lista za određenu 
komunu ili naselje postaje »optimalna ili standardna li
sta troškova života« za određeno razdoblje, tj. sve dot
le dok ne nastupi kvalitetna izmjena strukture potroš
nje, s obzirom na neprekidan rast standarda dom aćin
stva. Napr. u donos formiranu takvu listu troškova ž i
vota za jedan kraj (skupinu naselja), u kojem nije iz
vršena ni e lektrifikac ija , ne može se unijeti kao potrošno 
dobro frižider, električna peć i si, a li čim se e lektrific ira
ju, lista se proširuje s tim potrošnim dobrima.

Važno je da se s teoretskom listom troškova života 
može konstantno pratiti kretanje troškova roba i usluga 
koje dotična domaćinstva po svojoj trad iciji, navikama 
i običajim a troše. Pri tom je isto tako važno da se te 
teoretske liste diferenciraju sa brojem artika la i usluga 
na onoliko sadržajnih naziva i količina trošenja po
trošnih dobara — koliko ima ujednačenih sredina kon
zumiranja bar za dvije godine tra jan ja  toga u jednače
nog trošenja.

Ukoliko se te liste sastavlja ju  isključivo za seoska 
naselja , tj. za skupinu naselja _u kojima su mješovita do
maćinstva, u njih treba uključiti i artikle iz vlastite po
ljoprivredne proizvodnje.

U  gradskim i industrijskim centrima te listre treba 
diferencirati na nekoliko kategorija potrošača, odnos
no gradskih domaćinstava, i sa nazivima artika la  koja 
uobičajeno troše ta domaćinstva, s obzirem na njihove 
stepene prihoda.

Još je potrebno napomenuti dva pitanja u vezi s 
fungiranjem teoretskih lista troškova života. Prvo, iz 
tako sastavljenih lista troškova pratila bi se dinamiko 
promjena mjesečno, tromjesečno, polugodišnje, i si. i to 
s promjenama cijena robama i uslugama zastupljenim 
u njima. Zbog toga je potrebno pratiti kretanje cijena 
tim robama i uslugam a. Drugo, na osnovu praćenja i 
varijac ije  cijena — svako razdoblje sadržavat će druk
čiji novčani iznos tih troškova, a dinam ika toga treba dci 
bude izražavano IN DEKSIM A TRO ŠKO VA ŽIVOTA. S 
druge strane, godišnje ili polugodišnje imat ćemo struk
turu prihedne strane dem aćinstava metodom egzisten- 
cieno-ekenomskog profila ili individualne akum ulacije 
koju smo prije izložili, a dinamika kretanja te strane 
standarda također t:eba da bude izražena IN DEKSIM A 
SVIH SREDSTAVA FO RM IRANIH ZA LIČN U PO TRO Š
NJU po tim razdobljima. Odnos tih dvaju indeksa dat 
će stanje životnog standarda u njegovoj m aterijalnoj 
korr.acnenti za period za koji su se izračunali spomenu
ti indeksi.

FIZIONOMIJA I ZNAČAJ RAZMATRANIH 
DRUŠTVENO-EKONOMSKIH FENOMENA

Konačan ishod tih razm atranja i istraživanja bio bi 
— stavljanje u odnos m jerljivih veličina individualne

akum ulacije i životnog standarda u njegovoj m aterija l
noj komponenti po komunarna i još manjim područjima. 
Kvocijent tih omjera predstavljao bi pozitivnu ili negativ
nu rezultantu, a to bi ujedno bila realna veličina kajom 
bi komuna ili dotični kroj mogao ulagati u društveni 
standard ili druge djelatnosti interesantne za dotični 
kroj.

Posve je drugo pitanje kojim metodama r o rgan i
zacionim mjeram a zahvatiti i aktivirati utvrđenu masu 
toga društvenog dobra. Konkretno, na jednom užem 
području moguće je  aktivirati stanovništvo da svojim 
sredstvima u najvećoj mjeri učestvuje ili potpuno izgra
di npr. mrežu e lektrifikacije  ili vodovoda. Drugi je slučaj 
oko od nekog objekta ili neke akcije, npr, izgradnja 
škole, puta, obale i si. svi stanovnici nem aju nepo
sredan i jednak kontakt ni interes, tada će biti potre
ban drugi prilaz aktiviranju .sredstava. Umjesto nepo
vratnog financiran ja tu je moguće postići rezultat u :i- 
n.anjem pozajm ica, eventualno uz kamatu. Time se 
pruža mogućnost aktiviran ja tih sredstava i r a  nekcj 
druge proizvodne djelatnosti kroz domaćinstvo.

Kod svih dosadašnjih ana liz iran ja  piIvredno-demo- 
grafskih pojavo no svim nivoima, domaćinstvo je  uvijek 
tretirano samo kao potrošna jed in ica , a ipak se toj 
jedin ici mogu pripisati — bar u lokalnim okvirima — i 
organizaciono-proizvodna ob ilježja , koja zbog m asov
nosti pojava mogu dati i određenu akum ulaciju  '̂po- 
sobnu i za proširenu reprodukciju. Danas se već mogu 
navesti konkretni slučajevi spontanog udruživanja aku- 
mzilironih sredstava -domaćinstava za unapređenje od
ređene djelatnosti. Navodimo slučaj Prim oštena: tu jo

oko 200 obitelji bilo uključeno u kućnu radinost pru
žanja usluga gostima. Pom anjkanje vodovoda um anjiva
lo je rezultate njihova rada i oni su izdvojili dio vlastite 
akum ulacije nepovratno za izgradnju toga vodovoda, 
jer se radilo o direktnoj koristi provedene okcije .

Danas se već pomišlja no sličan pothvat za izgrad
nju jednog restorana društvenog sektora koji bi unapre- 
dio njihovu kućnu radinost na način — što bi gosti imali 
kvalitetne usluge u neposrednoj blizini. Za to se, me
đutim, sredstva ne bi uzimala nepovratno, već u obliku 
pozajmice. Sličn ih akcija  moglo bi se provesti na raznim 
mjestima.

Možemo li i nakon takvih pojava i mogućnosti go- 
vc.’ iti isključivo o domaćinstvu kao potrošačkoj jed in ic i?

Narovno da je sličan princip moguće prim ijeniti i u 
onim krajevim a koji se sm atraju nerozvijenim i u ko ji
ma fond za razvitak- nerazvijenih područja intervenira 
svojim sredstvima. Naim e, nije rijedak slučaj da se ob
jekti izgrađeni tuđom pomoći nedovoljno cijene i olako 
prepuste propadanju — ukoliko je manje vlastitog na
pora u njih uloženo.

1, konačno, sam izraz »individualna akum ulacija« 
predstavlja slobodnu konstrukciju u nedostatku adekv/at- 
nijeg izraza. Pod tim pojom ne bi trebalo razumjeti zna
čenje riječi okum ulocija koje ona ima u društvenom sek
toru, Dok je tu akumula.ciija dio  nacionalnog dohotka 
koji se izdvaja za fondove, dotle je  kod domaćinstva 
pod lim pojmom obuhvaćen gotovo cjelokupni prihod.

— kraj —
 ̂ Boško Šarić

IZVANREDNA SJEDNICA RADNIČKOG SAVJETA TLM „BORIS KIDRIČ“

o O Đ E N A
L U K A

D efin itivn a  o d luka  o lo ka c iji za g ra d n ju  a lu m in ijsk ih  k a p a c ite ta  o d g o đ en a je  
od s tran e  izvršnog odbora Ju g o s lave n sk e  in vestic io n e  b an ke  — to je  sa o p ćen o  no iz
van red n o j s je d n ic i radn ičko g  sav je ta  tvo rn ice  lak ih  m eta la  »B o ris  K id rič« , ko ja  je  o d 
ržan a  u petak  4. ovog m jeseca  u dvoran i D ruštvenog dom a. N ep o sred n i povod za s a 
z iva n je  izvan red ne  s je d n ice  b ila  je  od luka K red itnog  o dbora Ju g o s lave n sk e  in v e stic i
one b an ke  kojom se p rednost za lo c ira n je  a lu m in ijsko g  ko m b inata  d a je  T ito g rad u .

Ekonomske prednosti trebaju 
prevladati kada se određuje lo
kacija za izgradnju novih alu
minijskih kapaciteta u zemlji, 
istaknuto je na izvanrednoj 
sjednici radničkog savjeta-u ra
spravi o prijedlogu Kreditnog 
odbora Jugoslavenske investici
one banke o izboru lokacije za 
izgradnju aluminijskih kapaci
teta.

Na sjednici je  pozdravljeno 
s'kidanje s dnevnog reda sjed
nice Izvršnog odbora Jugosla
venske investicione banke odre
đivanje lokacije koju je, kao 
što ic poznato, Kreditni odbor 
odredio da ' bude u okolici 
Tilcgrada. Tvornica lakih meta
la »Boris Kidrič, rečeno je na 
izvanrednoj sjednici radničkog 
!;avjela, ne suprotstavlja se 
toj lokaciji za izgradnju glinicc 
i clektrolize, ali smatra da su 
kcnparativne prednosti na stra
ni već postojećih pogona u Ši
beniku.

Osim što su na osnovi kompa- 
lacije elektroliza u Šibeniku i 
Titogradu investicije s ener
getikom kod Titograda veće za 
9 milijardi, veća je  i cijena 
koštanja po toni proizvoda bez 
otplate za 7 do 11 tisuća dina
ra. Na sjednici radničkog sa
vjeta donijet je prijedlog da se 
izmijeni odluka o izboru loka
cije za izgradnju aluminijskih 
kapaciteta u Jugoslaviji na taj 
način — da se umjesto elektro- 
llze kapaciteta 50 tisuća tona 
godišnje s energetikom kod 
Titcgrada odobri izgradnja e- 
lektrolizc isteg kapaciteta s 
energetikom u Šibeniku. U slu
čaju da • se taj prijedlog ne 
prihvati radnički savjet će tra
žiti da se formira posebna ko
misija za ponovni pregled cijele 
dokumentacije i donese ob jek
tivni zaključak na osnovi činje- 
n'čkog stanja.

Na sjednici je također dato 
cvlašlenje upravnorri odboru 
JLM  »Boris K idrič« da preuz
me čitav posao oko realizacije 
donesenih zaključaka. Isto tako 
u diskusiji je  prevladalo uvje
renje da su ovoga puta zapo
stavljene intencije privredne re- 
Icrme po kojima treba graditi 
ondje gdje Je najekonomičnije 
i najracionalnije.

Uspoređujući prednosti dviju 
lokacija za gradnju kapaciteta, 
TLM »Boris Kidrič«, oisim tride- 
-setegedišnje tradicije u alumi
nijskoj industriji i već postoje
ćeg kvalificiranog Stručnog ka
dra, navodi veće vlastito učešće 
i kraći rok otplate kredita, kao 
i veći godišnji ostatak dobiti 
po cdbitku otplate koji kod Ti- 
tograda iznosi 620 milijuna, a 
kod Šibenika dvije m ilijarde i 
190 milijuna dinara, ( j j )

ELJUTI ČOVJEČE
POSLA JE PREKO GLAVE

Poznanici smo, da ne kažem prijate lji, već nekoliko 
godina. I bez razm išljanja mogu reći da je dobar čov
jek. Valjan . Mnoge rnu stvari nisu teške. Radi i ono što 
treba i ono što ne bi morao. Samo, ima taj moj pozna
nik jednu manu. On, naime, uvijek žuri. On se žuri 
i onda kad ne treba! To bi mu mogao i oprostiti, Samo, 
drugovi, mene grozno ljuti što on uvijek nag lašava — 
kako tmo posla preko glave. A ja , eto, ne mogu da 
povjerujem da netko ima posla — preko glave. Čini mi 
se ponekad da taj moj poznanik, inače vrijedan i dobar 
čovjek, s tim »imam posla preko glave« nesvjesno pri
kriva I SVOJ strah od rada. Jer, neće biti valjda da je 
tako revan. Poznam ga već nekoliko godina i ako bih 
pogriješio iznenadio bih u prvom redu sebe.

JA SAM, ZNATE. TAJ I TAJ

Svi mi imamo svoja rodna mjesta i svoja zanim anja 
Takc, kažu, mora da bude. Poznam jednoga druga koji 
ponekad taji svoje zanim anje. A to njegovo zanimanje 
i n'je loše. D apače , prije bi se moglo kazati da je izvrs
no. A li, taj moj poznanik ima i jedan svoj hobi, pa on 
taj svoj hobi ponekad korstl zanimanjem. Prosto re
čeno, kad se s nekim upoznava, on ne kaže, na primjer,

ja sam N. N. i po zanim anju sam, na primjer, službenik, 
već on lijepo — jasno i razgevjetno kaže — ja sam 
N. N. po zanim anju, na primjer, profesor. Izgleda mi 
ponekad da moj poznanik pati od kompleksa manje 
vrijednosti. Samo, nije baš tako. Kažem nije — jer ono 
njegovo drugo »neslužbeno« zanim anje nosi mu otprilike 
koliko je profesorova mjesečna p laća . Čini mi se d:i 
on onim svojim neslužbenim zanim anjem nastoji dobiti 
na »težini«. Šteta, zbilja je šteta što se tako ponaša 
moj poznanik. Jer, uvjeravam vas, on je sasvim vrijedan 
na sveme pravom radnom mjestu.

NEPOGREŠIVI KUJE STRANE RIJEČI

Da li ga vi znate, dragi čitaoci, meni uistinu nije 
poznato. Zovu ga nepogrešivi. Taj nadimak može neko- 
me izgledati čudan. Može — kažem — biti čudan vama 
koji ga možda ne poznajete. Ja ga, eto, već dugo 
poznam. I vjerujte, taj moj poznanik ima znanja , nije 
šuplja glava s dinamitom od diplome. Samo, moj pozna
nik ima jednu manu, jedan sićušni nedostatak. Naime, 
on voli da frapira ljude. A znate kako on to uspijeva? 
Moj prijatelj u razgovor stalno ubacuje nepoznate, iz
mišljene riječi. On je , eto, kadar — kad se povede riječ 
o kretanjima u suvremenoj književnosti, da kao svog 
ljubimca istakne, na primjer, čuvenog, i mnogo prevo^

đenog peruanskog pisca Alberta R icansa . Ništa zato 
što taj navodni Alberto uopće ne postoji. To nije važno, 
jer moj poznanik, moj i vaš nepogrešivi sugovornik, 
voli da frap ira . Šteta, zbilja šteta — Jer moj poznanik 
nije zao čovjek. Samo, eto, voli da kuje strane riječi 
— prema potrebi!

NA REDU JE PITOMI

Eto, imam još jednog poznanika, da ne kažem pri
ja te lja . Ime mu nije važno, a ja  ga za sebe i kad smo 
sami umjesto po imenu, onome pravom koje mu je 
upisano i u ličnoj karti, volim nazivati — pitomi! Jer, 
taj moj poznanik, da ne kažem prijate lj, rijetko kada ima 
o bilo čemu svoje m išljenje. On tako lijepo zna šutjeti, 
on se nikada ne »zaleti«, on uvijek vaga — on, dakle, 
malo govori o »škakljivim« stvarima. Š teta! Zb ilja  mi je 
žao toga moga poznanika, do ne kažem p rija te lja , žao 
frii ga je , eto, velfm — jer je  još mlad čovjek, a tako 
je  pitom i gotovo — bez kičme. Ne, nemojte pomisliti 
da mu je netko savinuo kičmu. Nije. ne dao ni vrag 
ni bog, njemu se to sigurno neće dogoditi, njemu, mom 
poznaniku, da ne kažem prijate lju , koji je tako pitom da 
mi se ponekod dok ga gledam čini da se pretvara u 
guštera. A  meni su, da vam pravo kažem — gušteri 
oduvijek bili sinonimi gadljivosti i neke teške bljutavosti.

(Đ. B.)

^ e t i a

jedva
prisjeiila

Pljusak je bivao sve veći. Uz lagani vjetar začas jo 
sprao prašnjavu cestu. Moroli smo se skloniti. Na ra
skršću puteva stajala je ograđena drvenom ogradom 
— seoska kuća. Zapravo, nekoliko njih. Ušli smo i stali 
pod jednu strehu.

»Potrajat će ovo« — rekoh tresući mokro odijelo.
»Brzo će prestati« — odgovori Mirko pokazujući pre 

ma ZO padu.
Nakvašeno sijeno širilo je oštri zomamni miris. S 

krovova je, čudnim sistemom slivnika, klizila kiša u ve
liki bokreni kabao. Nekoliko kokoški preletjelo je kroz 
mlaku vode. Kamion koji je prošištao cestom podigao 
je oblak od vode i blata.

Malena suhonjava žena îzišla je iz kuće i pozvala 
nas unutra.

»Daleko li, momci?« — upita žena nudeći nas suhim 
mesom i vinom. »Ogrijte se malo, priđite bliže vatri«

»Čekamo autobus da se vrotimo u grad« — od 
govori Mirko. Osvrnuo som se po prostoriji: umjesto ka 
mina i porcnjelog stropa — veliki zidani štednjok; umje 
sto mračnih kutaka sa seoskim tronošcima — svježe obo 
jena kuhinja sa dva bijela stola; na jednom veliki nov 
radio-aparat. Još i novi crveni pod pokriven linoleumom

Poznavao sam prije tu prostoriju. Bili smo još dje 
ca. A ovo žena, koja nos je sada tako ljubazno i maj 
činski primila, bila je  jednako dobro i prije 25 go 
dina. DVADESET I PET godina! Četvrtina stoljeća!

Žena je ponovo ušla i nasmiješila se, noseći velik 
plosnati kruh, vruć i ugodna mirisa.

Htio sam je nešto zapitoti, ne znajući ni sam što, 
ne znojući kako. Mirko me prekine: »Nešto nije u 
redu?«

»Ne« — zanijekao sam glavom — »naprotiv, sve je 
dobro. I više nego dobro!« Nopokon som rekoo Mirku: 
»Stanovoo sam ovdje za vrijeme rata. U dva navratai 
1941. i 1944. Poznam ovu ženu. Želio bih da je piitam 
za njenu djecu. S njima sam se igrao. Poznavao sam i 
dvojicu mladića koji su nam pričali o partizanima. 
Jednog dana su otišli I dugo ih nisn>o vidjeli. A kod su 
se vratili, o vratu su im visjeli automati. To je prvo što 
sam uočio i čega se sjećam. I crvenih zvijezda na par
tizanskim kapama. I oni su bili sinovi ove žene.«

»Zanimljivo« — začudi se Mirko. »I nikoda poslije 
rata nisi bio ovdje?«

»Nisam. Ali mi je sve to ostalo u sjećanju. Pamtim 
jedan osobiti mali doživljaj: kad som prvi put ugledao  
partizane. I kako su onda češće dolazili u ovu kuću. 
Jednom su pokucali na vrata prilično kasno. Ušli su 
Začas smo svi bili na nogama. Bilo je tu Još jedna obi
telj iz grada.

Sjedili smo u ovoj kuhinji. Bila je crna i zadimljena. 
Pred noma je bio kamin. Žmirkale su petroleike. Ne 
znam o čemu se razgovaralo, ali se sjećam da je bilo 
veselo. Odjednom je ušao neki seljak i nešto tiho re
kao jednom borcu. Ustali su, pozdravili se sa svima i 
izišli. Mi smo i dalje Sijedili. Mislim do je bilo prošlo 
samo nekoliko minuta — kad se u dvorištu začuo žagor, 
a zatim vika i lucanje ipo vratimo. Ubrzo je u kuću 
nahrupila grupa bradatih četnika. Osim jednoga. A 
on je bio mlad, bljedolik. Poznavao sam go Iz grada. 
Sjećam se da je bio limar. Pitali su zo partizane. N®*' 
ko je rekao: »N®Tna ovdje partizana«, ili tako nešio. 
Tražili su kekoške, vino I roikiju. Izišli su na dvodšie i 
nasumce počeli pucati u mrak. Jedno je žena vriskala: 
»Nemojte nas ubiti!« Čuo se bahati smijeh. Zabm S'ii 
otišli. Tek kasnije smo sa:.nali do je ona,j mladi četrtfk 
počinio strašne okrutnosti i da ga je; napokon; stigla za
služena kazna. Nikada neću zaboraviti kako se ovo 
žena, koja nas je sada pilmlla, čvrsto držala pred zli- 
kovcirna.«

Žena je opet ušla: »Kiša je  sasvim prestalo« — 
reče— »ali ostanite vi još, kohko želite.«

Pozvali smo je da sjedne. Objosnfio som joj tko sam. 
Ipak me nije mogle prepoznati.

»Poznam, sinko, neke starije ljude koji su ovdje 
stanovali. Navraćali su oni k nama i poslije rata. Do
to nas je ovdje bilo. A bilo je teško i vama i nama. 

Misiili smo da nikad neće proći.«
Kao da je prečilala moje m«li, rekla je : »Najstariji 

rr.j je si.i poginuo pred kraj rata. Stari je umro prije 
ciom godina. Mlađi sin živi u Vojvodini. I ona dvo 
r.ajm’ađa jioženrli se. Jedan živi u gradu. Drugi u ovoj 
kuc!. I jed a edata kćcika«.

»Lijepo ste uredili kuću« — reče Mirko.
»Samo je dvorište ostolo isto« — primijetih. Zaželio 

sam da prošećem tim dvorištem, po smo izišli.
Stali smo iza ograde i gledali u pravcu ceste ravne 

poput crte. Približavao se autobus. Op®t sam se sjetio 
jednog događaja.

»Sjećate li se kad se ovdje nešto dogodilo s jednim 
njemačkim kamionom? Baš ovdje no ovoj okuci!«

Žena je namrštila čelo 1 zanijekola glavom. Pomo- 
goo sam joj: »Dogodilo se nezgoda. Vojnici su ispadali 
iz kamiona kad se cn suviše nognuo. Nostala je zbrka. 
Bilo je dosta ronjenih *i razbijene opreme. Dugo vre
mena nakon toga Nijemci su tražili dvije puške koje 
su bile nestale . . .

»Da, da!« — prisjeća se žena. »Sjećam se pre- 
metočina kad su tražili neke puške. Našli su jednu kako 
visi o stablu, ali su rekli da to nije njihova . . . «

Netko je imao smisla za šalu: objesio o hrast staru 
zarđalu pušku. Nijemci su je ipok uzeli! Bilo je to ne
koliko mjeseci prije njihova sloma u Dalmociji.

Žena nas je ispratila do vrata dvorišta. »Navratile 
opet malo do nas, kad nas bude više na okupu. Bit 
će nam svima drago . . . « — rekla je.

Kako je bilo teško skršiti otpor čovjeka, za kojeg 
mnogi nisu mogli naslutiti koliko snoge i upornosti u 
sebi krije I — pomislio sam. A mnogo Je takvih ljudi u 
eno vrijeme pokazolo tu svoju snagu.

i. M o r



Zabilježeno u tjednu
ŽIRO-RAČUNI NISU »MIROVALI«

U toku prošle godine 1.176 žite lja šibenske komu- 
im alo je  svoj žiro-račun kod Kom unalne banke u Ši- 

niku. No, na blizu 400 žiro-računa n ije  naznačen ni 
|la n  d inar. S druge strane, međutim, »radilo« je  740 
'p-računa g rađ ana i preko njih je obavljen promet 
j 438 m ilijuna i 487 tisuća d in ara . To su, naravno, po
tci za prošlu godinu.

GODIŠNJA SKUPŠTINA NARODNE TEHNIKE 
ODRŽAT ĆE SE 25. OŽUJKA

Inform irani smo da će se godišnja skupština orga- 
zacije  N arodne tehnike održati 25. ožujka u velikoj 

Pforani Doma tehnike. Izvještaj o radu u proteklom roz- 
•Šblju podnijet će Zdravko Batin ica . Godišnjo j skup- 
rini Narodne tehnike, koja broji više od 2.000 č lanova, 
tjisustvovat će 70 de legata i tridesetak uzvanika.

MLJEKARA »ZADAR« RASPRODA DNEVNO 
OKO 800 LITARA MLIJEKA

Zadarska mljekar^a posluje u našem gradu u dvije 
■|odavaonice, koje dnevno rasprodaju oko 800 litara 

lijeka . Pored toga, svakog dana potrošači kupe i blizu 
IpO boca jogurta, te prosječno po 60 čaša slatkog 
hnja. Prodaja slatkog vrhnja bila bi još veća kad 

prodavaonice im ale toga artik la  u dovoljnoj mjeri.

STUDENTI PEDAGOŠKE AKADEMIJE 
I OBAVILI PRAKSU

' Četrdesetak studenata druge godine Pedagoške a k a 
demije u Š ibeniku obavilo je  pedagošku praksu u ši- 
enskim osnovnim školam a. Ta praksa vršena je od 
4. ve ljače  do 28. ve ljače . Prema inform acijam a s koji- 
la  raspolažem o — većina studenata izvršila je  tu svoju 
ibavezu veoma dobro.

VIŠE OD MILIJARDU DINARA NA ŠTEDNJI

,°rošle su godine stanovnici šibenske komune imali 
ja štednji kod Kom unalne banke m ilijardu i 66 miliju- 
la d inara , a od toga je  bilo više od 750 m ilijuna dinara 
lloga po viđenju . Uloga s otkaznim rokom bilo je 315 
hilijuna d inara . Sredstva štednih uloga sa otkaznim 
jokom koriste se za kred itiran je investic ija . Ta sredstvo, 
lored prenijetih 20 posto štednih uloga po viđenju, čine 
jnatan iznos dobrovoljno m obiliziranih sredstava gra- 
ana za opće potrebe. Za prošlu godinu građanim a je 
a ime kam ata odobreno 52,360.702 d inara .

I U PEDAGOŠKU AKADEMIJU UPISANO i 190 STUDENATA
i

u  prvu godinu Pedagoške akadem ije  u Šibeniku upi- 
jo n o .je  77 redovnih i 51 izvanredni student. Na drugoj 
inodini ima 33 redovna studenta, a izvanrednih je tri- 
ileset. Interesantno je  zab ilježiti da je  ove godine znat- 
jto porastao broj redovnih studenata. Da bi studentima 
bio omogućen što lakši studij, ovih su dana štam pani 
nastavni planovi i programi svih studijskih grupa.

NA CRKVI SV. ANTE POSTAVUEN NOVI KROV

Crkvica Sv. Ante na Gorici konačno je dobila svoj 
krov. Sredstva za uređenje te crkve uglavnom je dao Re
publički fond za unapređenje kulturne djelatnosti. Crkva 
Sv. Ante najstariji je sakralni objekt u Šibeniku i prvi 
put se u jednoj ispravi spominje 1200. godine. Ona je 
prvobitno građena u romantičnom stilu. Nakon potpune 
adaptacije taj će prostor služiti za povremene izložbe.

U PROŠLOJ GODINI ZNATNO SMANJEN 
OTKUP STRANE VALUTE

U toku 1965. godine Kom unalna banka u Šibeniku ot
kupila je strane valute u vrijednosti od 45,105.465 starih 
d inara i čekova u stranoj valuti za 86,434.392 stara d in a
ra. To, u odnosu na otkup u 1964. godini, predstavlja 
manju vrijednost za više od 20 m ilijuna d inara . D ru
gim riječim a, može se reći da je otkup stranih valuta 
na b lagajn i banke bio manji u odnosu na 1964. godinu 

. za 33. posto.

ANTE BALIN REŽIRA »ZLATNOG PJETLIĆA«

Na lutkarskoj sceni Centra za scensku kulturu i Fe
stival djeteta u završnoj su fazi pripreme za predstavu 
komada »Zlatni p jetlić«. Taj komad režira Ante Balin , 
a scenografski okvir izvedbe dat će Branko Friganović. 
Prema m išljenju zadarskih lutkara , koji su ovih dana 
boravili u Šibeniku i prisustvovali probama »Zlatnog 
p jetlića«, može se očekivati veoma dobra predstava.

DRAMSKA GRUPA MEDICINSKE ŠKOLE 
GOSTOVALA U VODICAMA

Nakon veoma uspješne premijerne predstave u Š i
beniku, dram ska grupa M edicinske škole gostovala je 
s komadom »Laža i paraloža« od J. S. Popovića 
u Vodicam a. M ladi glumci am ateri izveli su taj komad 
pred punim gledalištem , koje ih je  na kraju srdačno 
nagradilo  oplauzom.

DUŠANKA STOJANOVIĆ — VODITELJ SVEČANE
AKADEMIJE U POVODU 900-GODIŠNJICE 

ŠIBENIKA

Kako smo već jav ili, povodom 900-godišnjice spome
na Šibenika održat će se u dvorani Narodnog kazališta 
svečana akadem ija . U ,radu te akadem ije učestvovat će 
niz renomiranih um jetnika. Akadem iju će tonski snimiti 
i sutradan em itirati jugoslavenska televizijska mreža, a 
konferensu će voditi popularna sp ikerica TV studija 
Beograda — naša sugrađanka Duška Stojanović.

GARANCIJE KOMUNALNE BANKE NEKIM 
PODUZEĆIMA

Tokom prošle godine Kom unalna banka je izdala 
velik broj g a rancija  raznim organ izacijam a . Najveći broj 
tih g a rancija  »ugašen« je već tokom ili na kraju 1965. 
godine. Bila je  u važnosti 21 ga rancija  na ukupan iznos 
od m ilijardu i 790 m ilijuna starih d inara . Od ukupne 
sume ga rancija , na TLM »Boris Kidrič« odnosi se m ilija r
du i 765 m ilijune d inara . (Đ. B.)

Različite vijesti
I Prigradski saobraćaj ima dnev- 
lo desetak autobusnih linija 
|Coje povezuju Šibenik sa okol- 
bim selima. S autobusnih sta- 
lica na Martinskoj i željeznič- 
ioj stanici polazii više desetaka 
mtobusa kojima se prevozi do 
1 tisuće radnika i učenika. Sve 
;e linije održava šibensko po
duzeće »Autotransport«.
I ie i; ie

Od osam tisuća ležaja, koli
ko ih ima u kućnoj radinosti, 
plizu tisuću je već zakupljeno 
!>d strane turističkih organiza- 
hija u unutrašnjosti zemlje, 
pijene ležaja su uglavnom o- 
ikale na prošlogoddšlnjem ni
vou, a u najvećem broju doma
ćinstava znatno je poboljšan 
comfor. Prvi gosti očekuju se 
I toku svibnja.

*  *

Most koji spaja Rogoznicu sa 
fadranSkom turističkom cestom 
lalazi se u veoma dotrajalom 
danju. Dosad su u više navra

ta obavljani radovi na njegovu 
uređenju, ali ne u takvoj mjeri 
da bi za duže vrijeme bio pot
puno osposobljen za saobraćaj 
vozila. S obzirom da se pribli
žava turistička sezona bilo bi 
neophodno već sada pristupiti 
radovima na uređenju toga pri
laza.

U završnoj fazi nalaze se ra
dovi na uređenju restorana u 
Primoštenu. Taj će objekt dje
lovati u okviru novoizgrađenog 
hotela »Adriatic«, i moći će 
odjednom primiti do 250 gosti
ju. Pored sanitarnog čvora, re
storan će imati moderno oprem
ljenu kuhinju i druge nuzpro- 
storije,

* * *
Nastavljaju se radovi na iz

gradnji četiri i po kilometara 
druge saobraćajnice koja će 
povezivati Zaton sa Jadran
skom turističkom cestom. Do
vršenjem toga puta Zaton će

Mto
sostonak
niie
odfžiin

L IK O V N O -P ED A G O Š K I N ATJEČAJ

Udruženje likovnih pedagoga Hrvatske u stručnoj su
radnji sa Zavodom za unapređ ivan je osnovnog obrazovanja 
SRH i društava likovnih pedagoga D a lm acije , Istre i Primor
ja , organizira u školskoj godini 1965/66. treći likovno-peda- 
goški natječa j na tem u: »G radovi od kam ena«.

Tema »G radovi od kam ena« 
uključuje niz na jrazlič itijih  
motiva u staroj i suvremenoj 
arhitekturi. Ljepota kamena u 
njegovim različitim  struktura
ma, odnosima s drugim m a
terija lim a , p lastici i skladu s 
prirodom i kontrastim a, itd. 
može jako stim ulirati učenike

u otkrivanju likovnih e lem ena
ta.

O d  najkvalitetnijih likovnih 
radova bit će  priređena izlož
ba u čast 900-godišn jice  sp o 
mena Š iben ika , jednoga  od 
najstarijih gradova na Ja d ra 
nu.

N atječa j je počeo 1. ožujka

va vec a u !

Za VI festival d jeteta, koji će 
se održati od 25. VI do 5. VII 
ove godine, prijavilo  se dosad 
12 kazališta iz Zag reba , Beo- 
giT:da, L jub ljane , Sp lita , O s i
jeka, N iša, Subotice, M ostara, 
Zenice i R ijeke. Č itav festival 
prenosit će jugoslavenska ra- 
d io-televizija .

Kao i prošle godine, u ok
viru festivala radit će i stud ij
ski dio, koji počinje 27. lipn ja , 
i to uvodnim referatom dr Jo 
vana Đorđevića iz Beograda i 
dr Sande M arjanović -  pod 
naslovom »U loga rad ija  i te le
vizije u odgoju m ladih«. U ra
du festivala učestvovat će 
predstavnici gotovo svih te le 

vizijskih i radio-stud ija.
Pored toga, u okviru festiva

la bit će organiziran se.minar 
za lutkare pod nazivom »Te
hnologija lutke«, 'em in ar za 
rukovodioce školskih scena, 
kojeg će voditi Zvjezdana La- 
dika i Ljubiša Đokić, te sem i
nar za koreografe.

Festival se obratio i jugo 
slavenskim piscima da uče
stvuju u pisanju scenskih d jela 
za školske scene i grupe. D o
sad su se neki već odazvali.

Računa se da će ovogadiš- 
nji troškovi festivala biti u ok
viru prošlogodišnjih , kada su 
iznosili oko 18,5 m ilijuna d i
nara . J. G .

1966. godine, a tra je  zak lju č
no do 20. svibnja 1966. god i
ne. Posljednji rok za dostavu 
radova je  1. lipnja ove godi
ne. U njemu mogu sudjelovati 
svi nastavn ici likovnog odgoja 
na području SR Hrvatske — s 
učenicim a osnovnih škola od 
prvog do završnog razreda. 
O ni mogu izraziti svoj doživ
lja j nekog prostora, balkona 
ili prozora, ulaz u zgradu, ka
mene stupove i lukove, ulicu, 
trg, bunar, obalu , kupolu, s la 
voluk, zvonik, podrum, ukrase 
u kamenu, natpise, katedralu , 
stare ruševine, lap idarij i dru- 
go.

Te motive učenici mogu iz
raziti s dva oblika ra d a : na 
temelju direktnog susreta s 
motivom i no temelju sjećan jo , 
uz adekvatnu tehniku rada.

Poželjno je  da se u ovom 
natiečo ju angnžira ju  svi uče
nici i čitava od je ljen ja , a ne 
samo oni »sposobniji« . Rodovi 
se dostavlja ju  preko škole na 
ad resu : Zavod za unapređ iva
nje osnovnog obrazovanja 
SRH , Zagreb, Trg Jože Vlaho- 
vića br. 6, i ta bez prethodnog 
o dab iran ja  »usp je lih« i »ne
uspjelih« učeničkih radova — 
ier oni kao c je lina  služe za 
likovno-pedagoška istraživan ja 
koja će biti ob jav ljena u po
sebnim ed ic ijam a.

Od ove izložbe očekuje se 
mnogo, je r je  zadatak zan im 
ljiv, iako ne i lak, a povezan 
je  s našim gradom.

J. G .

T r e b o  li čointe p o h r e n u t i

biti ujedno posljednje mjesto 
koje će imati priključak na 
magistralu. Uz nadzor struč
njaka, radove izvode mještani 
Zatona na dobrovoljnoj osnovi. 
Nešto prije bit će puštena u sa
obraćaj cesta između Mandali- 
ne i Zablaća. I na toj saobra
ćaj nici, dugoj četiri kilometra, 
radove obavljaju mještani Za
blaća, koji su se obavezali da 
će je dovršiti do početka turi
stičke sezone.

Predstoji elektrifikacija jOš 
dvaju sela na šibenskom po
dručju. Predviđa se da će u 
ovoj godini biti elektrificirana 
Donja i Gornja Grebaštica. Pri
premne radove na postavljanju 
mreže izvode radnici šibenske 
»Elektre« uz pomoć stanovnika 
tih sela. Kad domaćinstva do
biju električno svjetlo, Greba
štica će moći primiti više turi
sta nego što se očekuje.

Pred turističku sezonu sje
tili smo se i jednoga »zaborav
ljenog« faktora koji može utje
cati na kvalitet turističke uslu
ge — na najobičnijeg čamca, 
onoga ribarskog, spužvarskog, 
onoga za »ič u polje«, onoga što 
miruje uz rivu, kojim se vozi
kamo i ljeti dosađujemo. U 
stvari, taj naš čamac i nije bio 
zaboravljen, nego naprosto — 
neiskorišten.

Evo, na ^šibenskom području 
ima ukupno 1.918 čamaca. A to 
nije tako mala ili beznačajna 
»fiotila«. Šibenik ih ima 494, 
Murter 210, Krapanj 172, Ro- 
goznica 141, Betina 97, Prvič 
Šepurina 87, Jezera 86, itd. A 
sada se zapitajmo: koliko su 
naši ljudi stavljali svoje čam

ce na korištenje turistima? E, 
tu bismo rekli: ništa! Jer, zai- 
sta  ̂su nam poznati samo rijet
ki pojedinci koji su i po stoti
nu tisuća »stavili u škašelu«.

S druge strane, vlasnici ča
maca moraju plaćati izvjesni 
minimalni »porez« na čamce, 
cd 1.000 do 5.000 starih dinara 
godišnje. Ta se sredstva koriste 
za popravak i dogradnju prista
ništa, u koje se opet čamci 
»skriva ju« u toku zime ili u ko
jima »počivaju«. Međutim, vlas
nici su nekako zaboravili na tu 
svoju obavezu, ili jednostavno 
— nemarni su prema njoj. Jer, 
na primjer, za 1966. godinu oni 
su ukupno zaduženi sa 4 miliju
na i 929 tisuća starih dinara, 
a ukupno duguju 6 milijuna i

422 tisuća dinara. Osobito sU 
aljkavi u plaćanju Murterani, 
Šibenčani, Primoštcnci, oni iz 
Rogoznice, Tijesna, Bctine, Kra- 
pnja, Zatona, ali ni drugi nisu 
mnogo bolji. Da bi tu svoju 
malu obavezu bolje ispunjavali 
kad bi sa svojim čamcima više 
zarađivali, u to nitko ne sum
nja.

A zašto onda ne zarađuju? E, 
to je ono »zaboravljeno« pitanje 
koje želimo pokrenuti. »Fioti
la« od 1.918 čamaca nije tako 
mala da ne bismo mogli dobiti 
»dobre« zarade. Ona je, naime, 
kao dinar »koji se ne obrće«, a 
koji daje tek kad se korisno 
»pokrene«.

Da bi trebalo i naše čamce 
korisno pokrenuti, više nema 
sumnje. J. G.

Tko griješi, taj i plaća

Petog ožujka trebalo je da se održi prvi od pet sastanaka s pred
stavnicima sindikalnih organizacija iz radnih zajednica u privredi, trgovini 
i ugostiteljstvu, društvenim djelatnostima, poljoprivredi i prosvjeti, i to sa
stanak predstavnika škola.

Ti se sastanci organiziraju zbog toga da se na njima razmotre dosa
dašnja iskustva iz rada sindikalnih organizacija i organa upravljanja na 
poslovima oko izrade programa razvitka radnih organizacija, sistema una
pređenja proizvodnje i poslovanja, te raspodjele i financiranja.

Trebalo je, u stvari, da se vide rezultati, izmijene iskustva i iznesu 
sugestije o tome šta je sve moguće ostvariti do kraja ove godine. Posebno 
je planirano da se ispita mogućnost angažiranja kadrova na udruženoj 
osnovi za više organizacija i za više službi.

Prvi sastanak trebalo je održati s predsjednicima ili tajnicima sindikalnih 
podružnica u pojedinim školama. Prosvjeta se, međutim, nije odazvala. Od 
26 predstavnika, koliko ih je trebalo prisustvovati, došlo ih je samo — 7! 
I to uglavnom sa okolnog područja.

Da li je to jedan od »refleksa« situacije u kojoj se nalaze naše školo, 
njihove blagajne i dohoci prosvjetnih radnika?

Ili se samo radilo o »tehničkoj« spriječenosti funkcionera radi zauze
tosti u školama?

To zasad ne znamo, ali je pomalo simptomatično da u vrijeme keda se 
približava donošenje novog budžeta, kada se i o ostalim problemima pro
svjete i rada u školama ima što kazati — nije došlo do odaziva na jedan 
ovakav skup.

Sastanak je zakazan za slijedeći tjedan. Vjerujemo da će se tada i 
održati, i to ne radi formalnog ispunjenja uvjeta, već radi njegove potrebe.

J. Č.

Šta mislite da li ptica može 
ljude dovesti u priliku da se 
posvađaju i da zbog svađe od
govaraju pred sucem za prekr
šaje? Može! Takav se događaj 
zbio prošlih dana u Vrsnom. 
Naime, sedmero Nakića — An
te, Jure, Stana, Bozo, Cvita, Ma
ra, Paško i Ana — posvađali su 
se i potukli zbog vlasništva nad 
ubijenom pticom. Sucu za pre
kršaje taj'događaj nije bio smi
ješan pa je sve Nakiče kaznio 
od tisuću do 'sedam tisuća sta
rih dinara. Sa 7 tisuća kažnjen 
je Ante Nakić.

VISOKE KAZNE ZBOG
PRAVLJENJA MALIH VENA
Ovih je dana pred sucem za 

prekršaje Skupštine općine Ši
benik odgovaralo nekoliko gra
đana šibenske komune, jer su 
pravili takozvanu mala vina. 
Prijavu protiv lih osoba podni
jela je sucu za prekršaje Trži
šna inspekcija. Shodno Hm pri
javama Marin .AH'irev kažnjen 
je sa .30 tisuća starih dinara i 
eduzimanjem 150 kilograma še- 
će: a, a Nikola Lakoš sa 80 tisu
ća starih dinara i oduzimanjem 
600 kilograma šećera. Pored 
njih, zbog istog prijestupa pred 
sucem je odgozarao i Ljubo-

mir Skočič, koji je kažnjen sa 
20 tisuća starih dinara i oduzi
manjem 100 kilograma šećera.

ZBOG SVAĐE PO 4 TISUĆE
STARIH DINARA KAZNE
Svađe nisu, izgfleda, rijetke. 

Zbog takvih prijestupa kod su
ca za prekršaje u posljednje 
vrijeme sve ,-cšće odgovaraju 
»oštri« građani. Eto^ oyih su 
dana zbog svađe došli »na raz
govor« kod suca za prekršaje 
trojica Skelina: Ivan, Malija i 
.Marija. Do svađe je došlo 
zbog toga što je Ivan prilikom 
oranja gazio tek izniklu pšeni
cu Mati je Skelin. To je bio po- 
\od svađi. Sudac je ućesnike 
prepirke kaznio sa po 4 tisuće 
starih dinara.

ČOVJEK SE ŽURIO — I ZA
RADIO 6.000 STARIH DINA
RA KAZNE
Joso Ercegović nedavno je 

prouzrokovao saobraćajnu ne
sreću. .Naime, on je svoje pre
vozilo sredstvo prebacio spla
vima preko kanala. Fltio je da 
se što prije iskrca i nije čekao 
da određeni mornar dade znak 
da može vršiti iskrcaj. Joso je 
krenuo prije i tom zgodom u- 
dario u automobil riječke regi

stracije. Sudac za prekršaje 
kaznio je Josu sa 6.000 starih 
dinara, jer je prouzrokovao sao
braćajnu nezgodu.

VOZIO BEZ DOZVOLE
Da bi se upravljalo bilo ko

jim provoznim sredstvom, pri
jeko je potrebno da vozač po
sjeduje urednu vozačku dozvo
lu. Međutim, Vinko Pilipić je 
ovih dana zatečen kako uprav
lja teretnim automobilom bez 
dozvole. Zbog toga prijestupa 
protiv Vinka je podnesena pri
java sucu za prekršaje, koji ga 
je kaznio sa 12.000 starih dina
ra.

SVAĐE NAJBROJNIJE
Po svemu sudeći, u posljed

nje vrijeme svađe zadaju naj
više posla sucu za prekršaje. 
Naime, ljudi se veoma često 
svađaju zbog »nedužnih« stvari 
(kao, zabilježili smo već, zbog 
jedne ptice). Međutim, čudno 
je da zbog tih nedužnih stvari 
nadaju teške i vulgarne riječi, 
pa da čak — jer ima i takvih 
slučajeva — dolazi do tuče. Da 
bi spriječio svađalice, sudac za 
prekršaje će ubuduće veoma 
strogo kažnjavati sve sudionike 
u sr ađama. (OR)



Godišnja Skupština PK »Šibenik«

GODINA NAJVEĆIH USPJEHA
Ljubitelji p livanja i p livači u nedjelju su se ponovo sastali na bazenu. Ovog puto nije 

se radilo o nekoj utakmici, nego o godišnjoj skupštini, kojoj od strane sportskih foruma Š i
benika nije nitko prisustvovao. Skupštini nije prisustvovao ni predstavnik Plivačkog saveza Hr 
vatske. Na kraju skupštine izabran je novi upravn i i nadzorni odbor.

SAMO DVA MILIJUNA
ZA AKTIVNOST

U prošloj godini plivaći PK 
»Šibenika« postigli su ono čemu 
sc nitko nije nadao; poslali su 
prvaci Drugog plivačkog razre
da, dok su vaterpolisti također 
ušli u Drugi vaterpolo razred. 
Prošla je godina bila rekordna
1 što se tiče nastupa: 54 puta 
su plivači i plivačice »Šibenika« 
nastuitjili na takmjčcnjima ši
rom zemlje. Za sav taj rad klub 
je u prošloj godjni dobio samo
2 milijuna starih dinara, Sto u 
prosjeku iznosi onoliko koliko 
dobije jedan nogometaš Druge 
lige.

PIONIRSKA ŠKOLA

U svim plivačkim centrima 
u zemlji postoje pionirske ško
le, u kojima mladi izučavaju 
način i tehniku plivanja. Dis

kutanti na godišnjoj skupštini 
PK »Šibenika« istakli su potre
bu jedne takve institucije i u 
Šibeniku, jer misle da bi za ko
ju godinu Šibenik mogao doći 
pi'i vrh jugoslavenskog pliva
nja. Slične škole otvorene su i 
u Splitu i u Rijeci, i iz. njih 
su iz.išli brojni plivači i pliva
čice.

DOBAR STRUČNI KADAR

Sto se liče stručnog kadra, 
»Šibenik« se na to ne može po
tužiti. Klub je prošle godine 
poskio tri svoja starija plivača 
na polaganje ispita za trenere. 
Te ispite oni su položili s dosta 
uspjeha. Osim njih, u Šibeniku 
ima još nekoliko stručniaka ko
ji su ispite položili prije, samo 
dosad nisu bili uključeni u rad 
kluba. Na skupštini je predlo
ženo da se u klubu osnuje od
bor trenera.

Pred utakmicu „SPLIT" -  „ŠIBENIK"

O D L U Č N A
U T A K M IC A

u nedjelju se u Splitu održa
va derbi dalmatinskih drugoli- 
gaša »Snlita« i »Šibenika«. Taj 
susret će privući na igralište 
»Hajduka« velik broj ljubitelja 
nogometa, jer »Split« treba da 
iskoristi meč za svoj bolji 
plasman, a »Šibenik« da bi se i 
dalje zadržao pri vrhu tablice. 
Bez obzira što je »Šibenik« u 
nedjelju prikazao lošu igru, već 
se čuje kako će nekoliko stoti
na ljubitelja otići u Split na 
izlet.

Pred taj važni susret razgo
varati smo s jednim od naj
boljih igrača protiv »Rudara« 
— Damirom .Marencijem. Evo, 
što nam je on rekao;

— »Split« će svim silama po-

U NEDJELJU START DAL
MATINSKE REGIJE

Rukometaši Dalmatinske re
gije u nedjelju igraju prvo kolo 
prvenstva, šibenski predstavnici 
»Galeb« i »Metalac« igraju me
đusobni susret na igralištu u 
Crnici, sa početkom u 10 sati.

Osim toga, u Dugom Ratu se 
igra rukometna kup-utakmica 
između pobjednika Dalmatinske 
regije (domaćeg »Partizana«) i 
višegodišnjeg prvaka Jugoslavi
je »Medveščaka« iz Zagreba. Tu

kušati da osvoji dva boda. Ina
če, poraz mu umanjuje sve 
šanse da ostane i dalje u dru
štvu drugoligaša.

— Damire, šta se to do
gađa u timu, kad igra lo
še?

— Mislim da ste i sami vi
djeli šta se događa. Navala igra 
dosta smušeno. Smatram da če 
navala u Splitu riješiti utakmi
cu u našu korist.

— Tko vam je iz ekipe 
»Splita« najopasniji?

— Svi su oni opasni kad im 
gori pod nogama.

— Koji će igrači nastupi
ti u Splitu?

— Ne bih vam to mogao re
ći. (DK)

utakmiću vodi Zlatko Belama- 
rić iz Šibenika.

DANE ŠUPE PRVI
U nedjelju je od Šibenika do 

Rogoznice i natrag, u dužini od 
86 kilometara, održana prva iz
borna trka za sastav ekipe bi
ciklističkog kluba »Šibenik« — 
koja će u nedjelju nastupiti 
u Puli. Pobjednik te trke bio je 
Dane Šupe. On i Grezdanić 
predstavljat će »Šibenik« na ot
varanju sezone u Puli. (DK)

OD SRIJEDE 
DO SRIJEDE

KINEMATOGRAFI

»ŠIBENIK«; premijera meksič
ko - španjolskog filma — 
VRATI SE IZ MEKSIKA — 
(do 13. I I I )

»TESL.V«; jugoslavenski film — 
NIKOLETINA BURSAC — 
(do 9. I I I )

ODRŽATI SE U DRUGOM
RAZREDU

Glavni zadatak kluba, istak
nuto je na skupštini, sastoji 
se u slijedećem; ostati u Dru
gom razredu. Naime, ovogodiš
nja materijalna situacija bit će 
teža nego dosadašnjih godina, 
pa to može utjecati i na plas
man kluba. Plivači i plivačice 
već više od dva mjeseca vježba
ju u dvorani Industrijske škole, 
a jednom sedmično odlaze na 
trening u Split. Na treningu se 
pojavljuje više od 60 plivača, 
plivačicai j! vatei-polista. Na 
skupštini se čule da će vater
polo ekipa ove godine biti ne
što pojačana. Naime, govori se 
da će »Šibeniku« pristupiti dva 
igrača »Jadrana« iz Splita, Ban- 
dalovič i Dubovič stariji.

PROTIV NOVOG TAKMI
ČENJA
Osim svakidašnjih pitanja, 

na skupštini je bilo riječi i o 
prijedlogu novog načina ttikmi- 
čenja u plivanju. U cjelini »Ši
benik« nije za novi prijedlog, 
koji, po njihovu mišljenju, ne 
bi poboljšao stanje u plivač
kom sportu. Navodno, novi pri
jedlog pretpostavlja vrhunski 
a ne i masovni plivački sport, 
koji je zacrtan u statutima svih 
plivačkih organizacija. Taj pri
jedlog bio je rješavan i na ne
davnom proširenom sastanku 
u Splitu, gdje se većina klubova 
izjasnila protiv.

POTREBAN JE I ZIMSKI
BAZEN
Već na nekoliko skupština 

govori se o potrebi zimskog 
bazena u Šibeniku, bez kojega 
je teško zamisliti veći uspjeh. 
Istaknuto je mišljenje da bi o 
tome trebali voditi računa i 
društveno - politički forumi na
še općine. Govori se da bi pra
zno skladište pokraj bazena 
bilo za to idealno mjesto, a 
neki su mišljenja da bi se ba
zen mogao natkriti i zagrijavati.

MARTINOVIC NAJUSPJEŠ.
NIJI
Najuspješniji plivač u proš

loj godini bio je Miro Martino-' 
vić, koji je  na prvenstvu Jugo
slavije, na 1.500 metara, bio 
četvrti. Osim toga, on je pro
glašen za devetog plivača u ze
mlji na dugim prugama. Pored 
njega, vidne rezultate postigli 
su Belamarić, Stojnić i Koštan, 
te Martinović i D. Cikola kao 
plivačice. (DK)

ZAHVALA

U povodu nedavne smrti na
šeg dobrog i voljenog oca, dje
da i svekra

BEGO JOSIPA pok. IVE
izražavamo najtopliju zahval
nost rodbini, prijateljima i 
znancima što su nam, usmeno 
ili pismeno, izrazili saučešče, po
ložili vijence i sudjelovali na 
sahrani našeg poštovanog oca.

Dirnula nas je pažnja koju su 
pokojniku ukazali članovi rad
nog kolektiva »Mesopromet«. 
Hvala im!

Liječnici i osoblje Internog 
odjela Medicinskog centra u 
Šibeniku najsavjesnije su lije
čili i njegovali našeg bolesnog 
oca. Upućujemo svima iskrenu 
zahvalnost i poštovanje.

Ožalošćeni djeca i rodbina

MALI OGLASNIK
NAĐEN JE JEDAN VJENČANI 

PRSTEN NA PREDJELU 
VANJSKI. Vlasnik ga može 
predignuti u kući Borisa Ki- 
driča 3.

„ŠIBENIK* - ,,RUDAR“ (Kakanj) 2 :0  (1:0)

Slab početak, ali j 
dobar

Stadion »Rade Končara« . Prvenstvena nogometna utak
mica II savezne lige. G le d a la ca  700. Vrijem e oblačno i v je 
trovito. S tr ije lc i; Stan išić  u 20 i Žepina u 87. minuti. Sudac 
Mitrović iz Zagreba.

»Š iben ik« : Sirković, M arenci, Friganović, Žep ina , M ilje- 
vić, G rg ić , Bakm az, Relić, S tan išić , O rošn jak, M arin ić.

»Rudar« : Dautbegović. Duvnjak, Parađ ina , S lipčević, 
M erdanović, G e jić , Ćefo , Stojić, D izdarević, M ilinović, M usić.
U prvoj utakmici proljetnog 

dijela drugoligaškog prvenstva 
domaća ekipa sastala se s 
»Rudarom« iz Kaknja. Gledaoci 
su ovoga puta očekivali da će 
se dfjmaćin revanširati za je 
senski poraz i da ćc pružiti do
bru igru. Doduše, »Šibenik« je 
zabilježio čistu pobjedu, ali je 
razočarao igrom. Ni vjetar, koji 
je na mahove bio dosta jak, ne 
može biti opravdanje domaćima 
za igru koju su pružili u toku 
cijelog susreta. Izuzevši donek
le užu obranu, sve ostale linije 
funkcionirale su veoma slabo. 
Netačno se dodavalo, a još lo
šije se šutiralo na vrata nesi
gurnog Dautbegovića. Osim de
setak minuta drugog poluvre
mena, kada su gosti uspjeli o- 
držati ravnotežu na terenu, sav 
ostali dio susreta pripadao je 
domaćoj momčadi. Gosti su 
rijetko prelazili u polje »Šibeni
ka« i igra se uglavnom odvijala 
pred njihovim vratima. Unatoč 
predviđenoj igri koja je više 
ličila zonskom nogometu, po
bjeda od 2:0 je potpuno zaslu
žena. Sa dva osvojena boda 
»Šibenik« se učvrstio na četvr
tom mjestu zapadne skupine i 
od prvoplasiranog »Borova« di
jele ga samo četiri boda.

Cijelo prvo poluvrijeme pro
tekla je u veoma slaboj i neza
nimljivoj igri, u kojoj su se 
igrači obje ekipe upravo natje
cali tko će načiniti više greša

ka. Gotovo nije bilo ni jedne 
smišljcnijc kombinacije koju 
bi trebalo zabilježiti. Do prvog 
zgoditka trebalo je čekati punih 
dvadeset minuta, iako se igralo 
na polovici gostiju. Stanišić je 
nakon serije napada uspio ko
ristiti grešku protivničke obra
ne i iz neposredne blizine pogo
diti mrežu.

U nastavku susreta nije se ni
šta bitno izmijenilo, osim što 
je »Rudar« za izvjesno vrijeme 
bio terenski nešto bolji tim 
u dva navrata uspio ugroziti 
domaćine. Posljednjih petnae
stak minuta ponovo pripada 
»Šibeniku«, I upravo kada se; 
bližio kraj ovog susreta Žepina 
je u 87. minuti, gotovo iz iste 
pozicije kao i Stanišić kod pr
vog zgoditka, povisio rezultat; 
na 2:0. ;

U slaboj momčadi domaćih 
nešto više od ostalih pokazali 
su Marenci i Miljević. Kod go
stiju su bolju ocjenu zaslu
žili Merdanović i Dizdarević.

Sudac Mitrović vodio je 
vaj susret dosta dobro, ( j j )

o-

GIMNAZIJALCI
NAJBOLJI
KOŠARKAŠI

JAVNA ZAHVALA

Povodom smrti našeg dragog 
supruga, sina, brata i strica

MAGAZIN DRAGOMIRA IVINA

Toplo se zahvaljujemo svim 
rođacima, prijateljima i znanci
ma koji su nam izrazili saučeš- 
će i ispratili ga na vječni po
činak okitivši mu odar cvije
ćem.

Dugujemo veliku zahvalnost 
liječnicima Medincinskog cen
tra u Šibeniku dr Nikoli Iva- 
noviću, dr Mirku Zaninoviću, a 
naročito Iječniku Internog odje
la dr Grubišić-Cabo Stjepanu, 
dr Vulinović-Zlatan Nikoli, dr 
Vuksanoviću, dr Frani Miku- 
landra i ostalom medicinskom 
osoblju — koji su požrtvovano 
i sve do zadnjeg časa vodili 
brigu o našem dragom pokoj
niku kroz dugi period njegove 
teške bolesti.

Ujedno se zahvaljujemo ro
đacima i prijateljima u Šibe
niku, Betini i Murteru, koji su 
na svojim rukama prenijeli na
šeg dragog pokojnika do pos
ljednjeg počivališta.

Ožalošćene porodice Magazin 
Jelić

JAVNA ZAHVALA

Povodom smrti našeg nepre
žaljenog supruga, oca i brala

ALEKSIC NIKOLE
Nismo u mogućnosti da sva

kome posebno zahvalimo, te o- 
vim putem najtoplije zahvalju
jemo svim prijateljima, znanci
ma i susjedima, koji su isprati
li dragog nam pokojnika na 
zadnje počivalište i pritekli 
nam u pomoć u tim teškim tre-

Tugujuća obitelj Aleksić

Nakon osvojenog petog mje
sta na prvenstvu Hrvatske, KK 
»Šibenik« nija imao nijedan 
javni nastup. Odlazak velikog 
dijela ekipe na studije i odslu
ženje vojnog roka nije dozvolio 
organiziranje javnih nastupa. 
Međutim, u klubu se nije mi
rovalo, već su i kroz zimski 
period pripremane pionirska i 
omladinska ekipa. Stari pro
blem košarkaša — igralište — 
nije još riješen, što može do
vesti u pitanje nastup kluba na 
ovogodišnjim takmičenjima.

f: "k ir
Prvenstva škola i međuškol- 

ska takmičenja ispunila su zim
sku sezonu nizom utakmica. 
Na prvenstvu Gimnazije učest
vovalo je 10 ekipa starijih raz
reda i najviše uspjeha do osva
janja titule prvaka imala je 
ekipa IV-e razreda. U toku je 
takmičenje 11 ekipa nižih raz
reda, gdje sigurno vodi Il-d  
razred. Najbolji igrači bili su 
Škarica, Marušić, Bogdan, Šu- 
perba i Zlatoper.

U Gimnaziji je u toku i vrlo 
zanimljiv turnir, na kojem su u- 
čestvovali 5 ekipa, a služi kao 
demonstracija košarke mlađim 
učenicima. Do sada je najbolja 
ekipa »Celtic«.

I u Pedagoškoj gimnćiziji je 
prvenstvo u toku. Iznenađuje 
izvanredtm interes za košarku,I 
koja do sada u toj školi nije 
imala mnogo pristalica.

Održano je  i prvenstvo škola 
II stupnja, koje je  izgubilo na 
efektu zbog neodgovornog po
našanja ekipa škole učenike u  
privredi i Medicinske škole. Te 
su škole nastupale neredovno ili 
su ponekad svojevoljno napu
štale teren. Prema očekivanju. 
Gimnazija je i ove godine osvo
jila prvo mjesto. Druga je Eko
nomska škola, treća Pedagoška! 
gimnazija, četvrta Medicinska 
škola, a peta Škola učenika u 
privredi.

Ekipa Gimnazije igrala je u 
sastavu: šuperba 19, Zlatoper 
30, Cubrić, Mikuličin 5, Maru
šić 12, Gulin 4, Bogdan 14, Mi- 
lić 2, Luštica 22, Blažević 6,, 
Škarica 33 i Vujić 2.

Upravni odbor »Rivijere«, hotelsko-turističkog poduzeća u Šibeniku,

raspisuje

N A T J E Č A J
za popunjenje radnog mjesta rukovodioca privredno-računskog 

sektora

USLOVI:
— Visoka stručna sprema — ekonomski fakultet s najm anje 3 

godine staža na rukovodećem mjestu,
— Viša stručna sprema s najm anje 5 godina radnog staža na 

rukovodećem radnom mjestu finandijske ili knjigovodstvene 
struke.

— Srednja stručna sprema s najm anje 10 godina radnog staža , 
od toga 5 godina na rukovodećem radnom mjestu financijske 
ili knjigovodstvene struke.

— Niža stručna sprema s najm anje 12 godina radnog staža , od 
toga 5 godina na rukovodećem radnom mjestu financijske ili 
knjigovodstvene struke.

Osobni dohodak prema Pravilniku o raspodjeli osobnih dohodaka
poduzeća.
Molbe s opširnom biografijom dostaviti Upravnom odboru podu
zeća.
N atječaj tra je  30 dana od dana ob jav ljivan ja .

Američki film — BRAVADOS 
— (10—12. I I I )
Premijera domaćeg filma — 
ISTIM SE PUTEM NE VRA
ĆAJ — (13—15. I I I )

»20. APRILA«: premijera tali
janskog lilma — JUČER, DA
NAS, SUTRA — (do 13. I I I )

DEŽURNE LJEKARNE

Do II. II I — Varoš — Ulica 
bratstva i jedinstva.

Od 12. do 18. — Centralna —
Ulica Borisa Kidriča. -

ROĐENI

Aleksandra, Kolje i Maje Al- 
tunin; Radića, Jeremije i Vojke 
Marjanović; Slavica, Dragutina 
i Klare Roca; Mira, Andrije i 
Anke Lambaša; Silvana, Borisa 
i Volimirc Samohod; Benita, 
Ante i Milke Ševerdija; Nera, 
Tudora i Elizabete Ercegović; 
Boris, Mate i Jolande Vidoše- 
vić; Klaudija, Jose i Majde .Bo- 
gavčić; Denis, Jerikov i Jelenke 
Latin; Ankica, Mile i Stane Mra
vinac; Milan, Darka i Gordane 
Ilić; Tonći, Roka i Ncde Ba- 
bun; Vesna, Ante i Ane Tomić;

Jadranko, Stipe i Stane Paškva- 
lin; Damira, Vinke i Mare Vuče- 
novič i Neda, Josipa i Mare Mr- 
čela.

VJENČANI

Miro Ševerdija i Nataša An- 
tić; Niko Prusac i Stišenka 
Vlahov; Frane Pamuković i Bo
žica Matijević; Dragoljub Obra- 
dović i Silva Gambeta i Slobo
dan Jovanović i Ruža Sučić.

UMRLI

Ivan Klisović, 52 godine i N i
ko Aleksić, star 62 godine.

SAOBRAĆAJNE VEZE

VLAKOVI
Za Zagreb u 9.55, 19.15 (preko 

Like) i 22.35 sati (preko Bi
haća).

Za Beograd u 19.15 sati.
Za Split u 3.03 , 6.56 i 14.40 sati.

AUTOBUSI
Za Zagreb u 19 i 20 sati.
Za Rijeku u 4, 8.45, 9.15, 10.50, 

11.45, 13, 14.35, 16.35, 19, 21.35 
22.30 i 23.35 sati.
Za Dubrovnik u 5.30, 8.30, 10, 
11, 12 i 23.15 sati.

Izdaje i štampa; Novinsko- 
izdavačko poduzeće »Štampa« 

Šibenik
Direktor: MIRKO KNEŽEVIĆ 
List uređuje redakcijski kole
gij - Glavni i odgovorni ured
nik — JOSIP GRBEUA — 
Uredništvo: Šibenik — Ulica 
Petra Grubišića 3 — Telefon 
uredništva 25-62 — Rukopisi 
se ne vraćaju.
— Mjesečna pretplata za SFRJ 
200 (2) dinara, za inozemstvo 
400 ( 4) dinara - Tekući računt 
Komunalna bzinka Šibenik 

346-1-8 — Telefon štampari
je 22-28 i 29-53.


